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Ny skoleleder på Skolen på Amagerbro
Interview med Henrik A. Bunde, ny skoleleder på Skolen på Amagerbro siden efteråret 2024

AF JAN KYRSTING, 
AMA’RØSTEN 

Henrik A. Bunde søgte stillin-
gen som skoleleder på grund 
af skolens mangfoldighed, 
hvor ledelsen, medarbej-
derne og skolebestyrelsen 
har gjort et stort arbejde for 
at løfte skolen det rette sted 
hen. Henrik A. Bunde har fra 
2016-24 været vice- og sko-
leleder i Tårnby. 

”Jeg blev modtaget på den 
fineste måde. Eleverne lave-
de en æresport for mig, og 
medarbejdere, kommunale 
samarbejdspartnere, elever 
og forældre har budt mig flot 
velkommen.”

Skolen på Amagerbro er 
to-sporet, dog kun et-spo-
ret på tre klassetrin. Der er 
350 elever, 33 lærere og 17 
pædagoger på skolen og 
KKFOen. For særligt udfor-
drede elever har skolen et 
kompetence-center.

MANGFOLDIGE 
BØRNEFÆLLESSKABER
”Skolen på Amagerbros vi-
sion er, at vores elever skal 
udvikle sig både fagligt og 
personligt i et trygt og mang-
foldigt børnefællesskab. Vi 
arbejder målrettet på at ud-
vikle skolens profil gennem 
projektbaseret læring, styrke 
den faglige vejleder-kultur, 
øge elevoptaget og fasthol-
de elever samt samarbejde 
tæt med eksterne partnere.”

Skolen har plads og gode 
fysiske rammer efter en gen-
nemgribende renovering, 
og rammerne skal i de kom-
mende år deles med en an-
den skole.

Skolen satser på at skabe 
en stærk og helhedsoriente-
ret læringskultur, frem for at 
oprette en idrætslinje i 7.-9. 
klasse, som det tidligere var 
planen. Senere kan skolen 
måske sætte særligt fokus 
på musik og teater, der al-
lerede præger skolens kultur 
og skaber stærke børnefæl-
lesskaber. Skolen har således 

et skolekor i 1.-3. klasse og 
fællessamlinger med sang.

KREATIVE 
SAMARBEJDSPARTNERE
Skolen på Amagerbro har et 
tæt samarbejde med mange 
musisk kreative organisatio-
ner, som skolen har særlige 
aftaler med, og som under-
viser forskellige årgange: 
ZeBU, Det kongelige Teater, 
Projekt Edison, Statens Mu-
seum for Kunst, Københavns 
Musikskole, Billedskolen, 
Danmarks Gymnastik og 
Idrætsforbund, Brug Folke-
skolen og Sundby Boldklub, 
som står for morgentræning.  

Souschef Line Sloth An-
dersen har fået etableret et 
samarbejde med Fonden 
for Entreprenørskab om at 
styrke elevernes sproglige 
kompetencer i dansk og ma-
tematik gennem et års forløb 
på to årgange i det kommen-
de skoleår. 

”Vi arbejder på en ven-
skabsaftale med det bo-
ligsociale projekt Amager-
planen, Kvarterhuset og 
Prismen, hvor institutionerne 
gensidigt inspirerer hinan-
den. Vi vil gerne være med til 
at udvikle samarbejdet, så de 
også kan lave arrangementer 
på skolen. Og vi drømmer 
om at udvikle flere tilbud, 
der kan trække elever og 
forældre ind på skolen efter 
lukketid.”   

Skolen deltager i lokale ar-
rangementer som Vinter- og 
Sommerfejring i Prismen, 
der er med til at synliggøre 
skolen i dens samarbejde 
med lokalområdet.

Eleverne oplever på den 
måde, at det de lærer i sko-
len, har en konkret anven-
delse.

FÆLLESSKABET OG 
ELEVMEDBESTEMMELSE
”Som en lille skole vægter vi 
fællesskabet højt. Hver fre-
dag morgen mødes alle til 
fællessamling for at synge 
sammen, og vi har et velfun-

gerende samarbejde med 
Red Barnet om ”Fri for mob-
beri” og sociale årsplaner 

som trivselsfremmende ini-
tiativer.”

Elevmedbestemmelse er 

en central del af skolens kul-
tur, og eleverne har en stem-
me i skolens udvikling. Ele-

verne har gjort det klart, at 
de ønsker en skole, hvor alle 
føler sig som en del af fæl-
lesskabet, både fagligt og 
socialt. ”Derfor har jeg også 
besluttet at tage imod ele-
verne ved skolens indgang 
og sige velkommen til skole-
dagen med et ”godmorgen”. 

Vi skal sammen drøfte, 
hvordan støtte og tilpasning 
i højere grad bør gives, så 
alle elever kan deltage dér, 
hvor de hører til blandt deres 
venner i deres vante omgi-
velser.”  

TÆTTE RELATIONER 
GIVER STØRRE 
SØGNING
”Forældresamarbejdet og 
skolebestyrelsen er en hjør-
nesten i skolens udvikling, 
og vi arbejder tæt sammen 
for at sikre en fortsat posi-
tiv udvikling. Vores lille skole 
giver en unik mulighed for 
at skabe tættere relationer 
mellem elever, forældre og 
personale. ” fortæller Henrik.

”I ønsket om at styrke ind-
skrivningen af elever har jeg 
personligt kontaktet foræl-
dre, der ikke har haft skolen 
som førstevalg, og det har 
resulteret i ekstra møder om 
at se skolen og høre mere 
om, hvad vi kan. Vi håber og 
satser på at oprette en 0. 
klasse mere næste skoleår. 
Det er billedet, der tegner 
sig lige nu, og det er vi glade 
for.”

PLADS TIL ALLE 
ELEVER OG DET GODE 
ARBEJDSMILJØ
”De forskellige indsatser, 
skolen har taget på sig, har 
betydet noget for arbejds-
miljøet. Således har sko-
len det laveste sygefravær 
blandt skoler og KKFOer i 
Amager Øst. Vi ønsker, at 
skolen skal give plads til alle 
elever, og når vi inkluderer 
flere elever med forskellige 
behov, påvirker det både ele-
vernes trivsel og vores inter-
ne arbejdsmiljø positivt.”

      Skoleleder Henrik A. Bunde er startet på Skolen på Amagerbro i efteråret 2024. Foto: Jan Kyrsting
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AF FRIDA JANS, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

BEDRE UDEAREALER 
PÅ NORDØSTAMAGER 
SKOLE 
På Nordøstamager Skole 
er der givet dispensation til 
et mindre skolegårds-areal, 
fordi skolen ligger tæt på 
Kløvermarken. Men med den 
store mængde af tung trafik 
i Uplandsgade er det utrygt 
for både elever og lærere at 
bruge Kløvermarken. Derfor 
har eleverne reelt et min-
dre skolegårds-areal, end 
de burde have. Det vil man 
kunne afhjælpe ved at flytte 
de plantebede, der er i skole-

gården, og ved at indrette et 
område på Prags Boulevard 
bag skolen som supplement 
til den eksisterende skole-
gård. 

STIBRO TIL 
KLØVERMARKEN
Hvis eleverne på skolen 
skal have idræt eller bruge 
Kløvermarken til leg i fri-
kvartererne, skal de krydse 
Uplandsgade, hvor der kø-
rer lastbiler med jord til Ly-
netteholm. Lokaludvalget 
mener derfor, at det er helt 
afgørende at skabe en sik-
ker forbindelse over vejen i 
form af en bro, så børnene 
kan føle sig trygge i skoleti-
den.

FORBEDRING AF 
UDEOMRÅDET VED 
GERBRANDSKOLEN
De københavnske politikere 
har besluttet, at der skal 
bygges en ny skoleidræts-
hal på Gerbrandskolen. For 
at udnytte pladsen optimalt 
og skabe sammenhæng 
mellem skolen og den kom-
mende hal, er det et stort 
ønske fra skolens side, at 
der også bliver gjort noget 
ved udearealet, så forbin-
delsen mellem nærområdet, 
skolen, hallen og de andre 
institutioner kommer til at 
fungere. Skolen har des-
uden længe ønsket sig en 
kunstgræsbane, fordi områ-
det bliver meget mudret og 
derfor skaber en del besvær 
i forhold til gode rammer for 
børnenes leg og rengøring 
på skolen. 

BEVAR 
EFFEKTBELYSNINGEN I 
HOLMBLADSGADE 
I Holmbladsgade er der seks 
lyssøjler, som blev skabt og 
sat op i forbindelse med 
Kvarterløft i Holmblads-
gade-kvarteret. I dag står 

lyssøjlerne som et vartegn i 
Holmbladsgade. På Rådhu-
set har politikerne dog ikke 
prioriteret at sætte penge 

af til at bevare effektbe-
lysningen, som lige nu står 
uden lys. Lokaludvalget sy-
nes, den lokale lyskunst for-

tjener at blive genetableret, 
og håber at der kan findes 
midler til det i Overførsels-
sagen.
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Fokus på sikker 
trafik for de lokale 
skolebørn

AF FRIDA JANS, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

Et af lokaludvalgets fo-
kusområder er sikker tra-
fik, især for børnene, og 
lokaludvalget arbejder i 
øjeblikket sammen med 
Københavns Kommune 

om at lave en trafik- og 
byrumsplan for Amager. 
Derfor sendte udvalget 
poser med reflekser ud 
til alle børn i indskolingen 
og et postkort til foræl-
drene med information 
om lokaludvalget og ar-
bejdet med den nye tra-
fikplan.

I januar sendte lokaludvalget en 
nytårshilsen ud til alle skolebørn i 
børnehave-3.klasse og deres forældre 

     Grith, Käte og Randi fra Amager Øst Lokaludvalg, hyggede sig 
med at pakke de 2500 små poser med reflekser. Foto: Amager 
Øst Lokaludvalg 

Ønsker til "det lille budget" for København
I slutningen af marts skal politikerne 
på Københavns Rådhus forhandle om, 
hvordan de overskydende midler fra 
sidste år skal fordeles, også kaldet 
"overførselssagen". Lokaludvalget har 
sendt sine ønsker til sager, som bør 
prioriteres i Amager Øst 

Amager Skakforening 
vandt Frivilligprisen 2024

AF FRIDA JANS, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIA

Skak-stafet, action-skak og 
”arm og hjerne” (hvor man 
spiller to og to mod hinan-
den, den ene er hjerne og 
fortæller hvad den anden, 
som er armen, skal trække). 
Der bliver brugt mange krea-
tive metoder i Amager Skak-
skole til at lære børnene på 

Amager om skakkens finur-
ligheder og strategiske træk. 
Og det var da også tydeligt 
at se de unge skakspilleres 
entusiasme, da lokaludval-
gets priskomité var på besøg 
for at overrække Frivilligpri-
sen 2024. 

TAB OG VIND MED 
SAMME SIND
"De frivillige gør en stor ind-
sats for at formidle skak til 

børn og unge på en både 
sjov og lærerig måde, hvor 
børnene både lærer at kon-
centrere sig, at kunne tabe 
og vinde og at være ven-
ner,” skrev en mor til et af de 
børn, der går til juniorskak 
hos Amager Skakforening, til 
lokaludvalget, da det i efter-
året var muligt at indsende 
forslag til årets vinder. 

Lokaludvalget har i valget 
af Amager Skakforening lagt 
vægt på, at foreningen prio-
riterer ungdomsarbejdet, og 
dermed bidrager til at holde 
skaksporten i live på Ama-
ger. Samtidig er klubben en 
mulighed for de børn, der 
gennem skoleskak bliver 
interesserede i spillet. Med 
tilstedeværelsen i Prismen 
er foreningen synlig for en 
bred målgruppe, og det er 
priskomiteens opfattelse, at 
der bliver lavet et stort og 
vedholdende frivilligt arbej-
de til gavn for både børn og 
voksne.

100-ÅRS JUBILÆUM
Næste år kan foreningen 
fejre 100-års jubilæum, så 
Frivilligprisen er et kærkom-
ment tilskud til at kunne gøre 
noget ekstra. ”Prisen på de 

25.000 kr. har betydet, at vi 
kan lave mange sjove aktivi-
teter for børnene i 2026, hvor 
Amager Skakforening har 
100-års jubilæum,” fortæller 
Sven Løntoft, der er klub-
formand og juniorskak-leder. 
”Vi har for eksempel tænkt 
os at arrangere en weekend, 
hvor der vil være skakunder-
visning både for børn og for-
ældre, da vi har set, at man-
ge forældre gerne vil lære 
spillet, så de kan spille mere 
med deres børn. Derved kan 
vi måske også efterfølgende 
få flere forældre med som 
hjælpetrænere om tirsdagen. 
Weekenden skal selvfølgelig 
også bruges til at hygge os 
med skakspil, lege og fælles-
spisning,” siger han.

Foruden de ekstra penge 
til foreningskontoen, fik for-
eningen en statuette af glas-
mosaik formet som Amager, 
der er udført af den lokale 
kunstner Pia Skak Mortensen 
– bemærk navnet!

Amager Skakskole har i 
øjeblikket 44 medlemmer i 
alderen fra 5 - 17 år. Forenin-
gen underviser i juniorskak 
på 3 hold i Prismen tirsdag 
kl. 16 – 17.15 og 17.15-18.30 og 
torsdag kl. 17-19.

Amager Øst Lokaludvalgs Frivilligpris 
2024 gik til Amager Skakforening, 
som var en af ti indstillede foreninger. 
Prisen er på 25.000 kr. og blev 
overrakt i december måned

      Skak-juniorerne giver den gas til stafetskak.  Foto: Michael Nielsen
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Livlig debat til 
lokaludvalgets første 
Idrætsnetværksmøde
Idræt er vigtig for vores sundhed, og fællesskaberne i foreningerne skaber 
sammenhængskraft. Derfor vil lokaludvalget gerne bidrage til at forbedre 
forholdene for idrætsforeningerne i bydelen og havde sidst i januar inviteret til 
netværksmøde

AF MARIANNE MOEGREEN 
OG SUSANNE MØLLER, 
MEDLEMMER AF AMAGER 
ØST LOKALUDVALG OG 
IDRÆTSNETVÆRKSGRUP-
PEN

FORSKELLIGT, HVAD 
DER ER BRUG FOR
Debatten og oplæggene på 
mødet viste, at behovene for 
et netværk er forskellige fra 
forening til forening. Nogle 
kæmper med ventelister, 
andre med adgang til haller 
og nogle med utidssvarende 
faciliteter. Det var på mødet 
dog tydeligt, at et idrætsnet-
værk i Amager Øst kan hjæl-
pe med at skabe kendskab 
foreningerne imellem, åbne 
for flere samarbejdsflader, 
optimering og vidensdeling. 
Nu er spørgsmålet, hvordan 
arbejdet skal organiseres for 
i sidste ende at komme bor-
gerne i Amager Øst til gavn.  

Med over 25 deltagere var 
fremmødet flot til det første 
idrætsnetværksmøde. Både 

store og små foreninger del-
tog og idrætsgrene både 
indendørs, udendørs og til 
vands var repræsenteret. På 
mødet var ønsket, at der er 
mulighed for længere tid til 
at få talt med hinanden, hvil-
ket vi tolker som et klart sig-
nal om, at der er behov for at 

mødes igen. 

HVAD SKER DER NU?
Der er nu nedsat en styre-
gruppe, som arbejder vide-
re med input fra mødet, og 
hvordan idrætsnetværket 
skal arbejde fremadrettet for 
at forbedre amagerkaner-

nes muligheder for at dyrke 
idræt og indgå i foreningsli-
vet. 

Deltog du ikke i mødet, 
men vil gerne vide mere? 
Skriv til lokaludvalgets se-
kretariat på aoelu@kk.dk. 

      Et nyt idrætsnetværk blev sat i gang i Amager Øst i januar måned.  Foto: Amager Øst Lokaludvalg

Er der planer for udvikling af 
Kløvermarken i kommunen?
Drømme, visioner og behov for idrætsfaciliteter hænger ikke helt sammen med det 
tempo, der fornys i på Kløvermarken. Den opfattelse møder vi i lokaludvalget, når 
vi taler med de mange aktører. Derfor besluttede vi at spørge plan- og tilskudschef 
Mads Kamp Hansen, Center for Kultur- og Fritidsaktiviteter

AF SUSANNE MØLLER, 
FORPERSON I AMAGER 
ØST LOKALUDVALG

HVORDAN SER 
FORVALTNINGEN 
UDVIKLINGEN AF 
KLØVERMARKEN 
SOM IDRÆTSANLÆG 
SAMMENHOLDT 
MED SUNDBY 
IDRÆTSPARK OG VALBY 
IDRÆTSPARK?  
Kløvermarken er fredet, 
så der vil ikke blive bygget 
større anlæg og haller som 
i de andre idrætsanlæg. 
Planen er at udskifte nogle 
af de røde barakker på Klø-
vermarksvej, så der kommer 
nye omklædningsrum med 
indbydende ankomst og 
mere trygt uderum mellem 
bygningerne. Der er også 
planer om nye lokaler til 
vægtløfterforeningen Thor, 
da deres lokaler er slidt ned. 
Dertil arbejdes der på Ket-
sjersportens Hus, hvor køb 
af en del af DSB-arealet er 
ved at blive forhandlet. Først 
når købet er på plads, vil 
man begynde at planlægge 
bygningen af Ketsjerspor-
tens Hus.

Forvaltningen har fået 
flere penge til renovering af 
idrætsanlæg i de kommende 
år, så der er også håb om, at 
man på sigt kan dræne om-
rådet ved Sundby Boldklub, 
hvor en del af arealerne står 
under vand.

NY BYDEL I 
KLØVERPARKEN,  
SKAL DER  
PLANLÆGGES 
IDRÆTSFACILITETER 
HER?
Udbygningen af Kløverpar-
ken er rykket frem, hvilket 
betyder, at vi får en helt ny 
bydel her. Hvad tænker man 
i forvaltningen om beho-
vet for nye faciliteter her? 
Svaret er, at ved byudvik-
ling har kommunen deres 
arealplaner, så faciliteterne 
følger med befolkningsud-
viklingen. Udviklingen vil 
sandsynligvis udløse be-
hov for en ny skole og i for-
bindelse hermed vil der så 
komme en idrætshal. Det 
er hvad Mads Kamp Hansen 
ser for sig.

Tak til Mads Kamp Hansen 
for at delagtiggøre os i tan-
kerne i forvaltningen.

Danseglæde og 
fællesskab - Amager 
SK’s dansehold vinder 
frem

AF MIA SCHULTZE, 
FORENINGSKONSULENT 
OG DANSEINSTRUKTØR I 
AMAGER SK

I dag summer Sundby-
øster Hallen af rytmer, lat-
ter og fællesskab, når børn 
i alderen 6-10 år samles for 
at danse til deres yndlings-
musik.

FRA HÅNDBOLD TIL 
GYMNASTIK OG DANS
For ganske få år siden star-
tede foreningen en gymna-
stiklinje, som hurtigt blev 
populær, og som nu tæl-
ler knap 500 medlemmer. 
Dans var et naturligt næste 
skridt. Ved at tilbyde dans 
som en foreningsaktivitet 
kan flere børn deltage, da 
prisen holdes forholdsvis 
lav, samtidig med at for-
eningens værdier om fæl-
lesskab og social ansvarlig-
hed understøttes.

DANS ER FOR ALLE
Bestyrelsesformanden i 
Amager SK, Britt Skovdal 
Rasmussen, fortæller:

”Vi ville gerne skabe et 
sted, hvor alle børn kunne 
komme og danse. Dans er 
en fantastisk måde at be-
væge sig på, som man kan 
have glæde af hele livet.”

Danselinjen har vist sig 
at være et hit. Holdene har 
trukket børn fra hele Ama-
ger, og via samarbejde 
med skoler og KKFO’er har 
endnu flere fået mulighed 
for at prøve kræfter med 
dans.

MERE END BARE TRIN 
OG TAKTER
Holdene er bygget op 

om leg, rytme og koreo-
grafi inspireret af blandt 
andet rytmisk gymnastik 
og showdance. Der bliver 
danset til MGP-hits og an-
dre kendte ørehængere, 
som børnene slet ikke kan 
lade være med at bevæge 
sig til. Men det er ikke kun 
de fysiske bevægelser, der 
er i fokus.

”Vi vil gerne give bør-
nene en oplevelse af, hvad 
det vil sige at være en del 
af en forening. Det handler 
om at mødes, lytte til hin-
anden, bakke hinanden op 
og have det sjovt sammen. 
Vores instruktører har fo-
kus på, at alle bliver en del 
af fællesskabet,” forklarer 
Britt.

DANS MED ET SOCIALT 
FORMÅL
Amager SK er en del af 
et socialt partnerskab fi-
nansieret af Københavns 
Kommune. Det betyder 
blandt andet, at forenin-
gen arbejder aktivt for at 
sikre, at alle børn har mu-
lighed for at deltage i fri-
tidsaktiviteter, uanset øko-
nomisk baggrund.

”Vi har et ansvar for 
at skabe tilbud, hvor alle 
kan være med. Dans er en 
sport, der taler til mange 
børn, og vi ser et stort po-
tentiale i at udvikle endnu 
flere hold i løbet af de 
kommende år, så vi kan 
favne flere aldersgrupper 
og genrer,” fortæller Britt.

Amager SK er godt på 
vej til at skabe et dan-
sefællesskab, hvor alle 
kan være med, og det er 
noget, der kan mærkes i 
Sundbyøster-hallen.

For et år siden tog Amager SK 
et nyt og spændende skridt. Den 
traditionsrige sportsforening, 
primært kendt som Danmarks 
største håndboldklub, satte dans på 
programmet som et tilgængeligt 
alternativ til de kommercielle 
danseskoler

        Foto: Byen Sover
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AF MICHAEL JENSEN, 
SUNDBY BOLDKLUB

Arrangementet samlede en 
bred vifte af medlemmer, fra 
de yngste "Fnuggi"-spillere 
til ældre støtter fra Sundby 
Boldklubs Venner, hvilket 
meget præcist afspejler 
klubbens alsidighed. Repræ-
sentanter fra Københavns 
Rådhus, DBU København og 
forperson for Amager Øst 
Lokaludvalg, Susanne Møller, 
var ligeledes til stede.

Lene Rydal Jørgensen 
fremhævede klubbens man-
geartede tilbud til lokalom-
rådet, som er blevet udviklet 
siden Sundby Boldklubs ind-
flytning på Kløvermarken. 
Klubben tilbyder både aka-
demifodbold og divisions-
fodbold for begge køn, som 
de eneste på Amager. 

Fremtidige udviklingsmu-

ligheder for anlægget blev 
også berørt, herunder en 
opvisningsbane, der uden 
tvivl vil styrke fællesskabet 
yderligere. Lene Rydal Jør-
gensen understregede, at 
klubbens lokale indsigt giver 
rigtig gode muligheder for, 
at Sundby Boldklub forbliver 
områdets førende idrætstil-
bud.

Udvidelsen af klubbens 
administration blev også 
præsenteret, hvor Michael 
Jensen har sluttet sig til ad-
ministrator Kim Grummes-
gaard. Michael er samtidig 
holdleder for 1. herre-holdet. 

SUNDBY BOLDKLUB 
TAGER SOCIALT ANSVAR
Andreas Keil fra Borgerre-
præsentationen roste klub-
bens historie, kampånd 
og samfundsbidrag gen-
nem mere end 100 år. Han 

fremhævede især medlem-
mernes deltagelse i mod-
standskampen under krigen 
samt klubbens indsats for 
at mindske mistrivsel og en-
somhed blandt børn, unge 
og ældre. "Klubber som 
Sundby Boldklub er med til 
at skabe robuste børn i vo-
res by,” sagde Andreas Keil, 
og mindede om pionerrollen, 
da Sundby Boldklub, som de 
første i landet, kunne tilbyde 
både mænd og kvinder at 
spille fodbold i samme klub.

Flemming Jensen, for-

mand for DBU København, 
understregede foreninger-
nes betydning for social 
trivsel og udtrykte stor til-
lid til Sundby Boldklub som 
primus motor i at løse de so-
ciale udfordringer i området. 

Martin Empacher fra 
Sundby Business Network 
fortalte om sit engagement 
i at støtte klubbens sociale 
tiltag. 

ØNSKER TIL 
FORBEDRINGER
Arrangementet kulmine-

rede med fællessang af 
klubsangen under ledelse 
af Jan Schumann fra Sund-
by Boldklubs Venner, ef-
terfulgt af en rundvisning 
på anlægget med fokus 
på udviklingsmuligheder. 
Sundby Business Network 
præsenterede alternative 
finansieringsmuligheder for 
anlægsforbedringer, og be-
styrelsen blev afslutnings-
vis inviteret til at fremsende 
ønsker om forbedringer til 
Andreas Keil.

Området udvikler sig i en 

hast og i en størrelse, som 
man er nødt til at tage alvor-
ligt i forhold til ambitionerne 
om at kunne tilbyde idræt til 
de lokale. Derfor arbejdes 
der på en ønskeliste fra klub-
bens side, der indeholder 
flere kunststofbaner, mere 
banelys, flere omklædnings-
faciliteter og en udvidelse 
af klubhuset, så man i frem-
tiden også kan håndtere de 
både voksende medlemstal 
og den nødvendige admini-
stration, til glæde og gavn 
for alle.

4 IDRÆTSLIV

Hjertevarm håndboldtræner scorede 
Handicapprisen 2024
Nikoline Stig Christensen har modtaget Årets Handicappris for sin store indsats som cheftræner for børn og unge med 
udviklingshandicap i håndboldklubben Ama’r Super Kids   

AF PETER EICHLER 
CHRISTENSEN, 
SOCIALFORVALTNINGEN

Lørdag var ikke en hel nor-
mal træningsdag i Sundby-
øster Hal 2 på Amager. 

Det er det sjældent, når 
håndboldholdet Ama’r Su-
per Kids slår sig løs, men 
denne gang var alligevel 
ekstra speciel. 

For knap var opvarmnin-
gen færdig, før forældre, kol-
legaer, venner, familie og re-
præsentanter fra kommunen 
overraskede cheftræner Ni-
koline Stig Christensen med 
Årets Handicappris 2024. 

Og det var en tydeligt 
overrasket og berørt chef-
træner, der kunne tage imod 
prisen.

”Jeg blev helt forbløffet og 
chokeret, da de kom ind. Jeg 
troede først, det var nogle, 
der skulle spille kamp før tid, 
så vi skulle ud af banen, men 
så kunne jeg genkende nogle 
ansigter og… hold nu op!” si-
ger Nikoline Stig Christensen.

Selv er hun ikke i tvivl om, 
hvad hun får ud af de mange 
timer i hallen med børnene.

”Det er alt det, jeg får igen. 
Hver lørdag når jeg møder 
ind her, så er det jo til kram 

og til smil og til glæde, så jeg 
kommer altid ud med fornyet 
energi,” siger hun. 

EN ENERGISK OG 
EMPATISK ILDSJÆL
Ama’r Super Kids spiller i 

Lykkeligaen, der er et samar-
bejde mellem Dansk Hånd-
bold og Parasport. Holdet 
består af børn og unge med 
et udviklingshandicap som 
for eksempel autisme, indlæ-
ringsvanskeligheder, Downs 

Syndrom og cerebral parese.
Netop Nikolines evne til at 

se mennesket før handicap-
pet er en af årsagerne til, at 
hun skulle have prisen. Det 
sagde Janne Sander, som er 
forperson for Handicaprå-

det, der uddeler Handicap-
prisen, i sin tale:

”Når alle børnene føler sig 
behandlet med varme og 
respekt, så er det grundfø-
lelsen for hele konceptet, og 
det starter hos Nikoline,” for-
talte hun. 

Udover at puste i træner-
fløjten trækker Nikoline også 
i kappen som legehelt for 
Børneulykkesfonden, hvor 
hun underholder og hjælper 
indlagte børn på Rigshospi-
talet.

Indsatser som disse gør 
en stor og vigtig forskel for 
et København, hvor der skal 
være plads til alle, forklarede 
Katrine Ring, der er fagdi-
rektør i Socialforvaltningen, 
i sin tale:

”København ville simpelt-
hen være et mindre inklude-
rende sted, hvis det ikke var 
for ildsjæle som dig og den 
store indsats I lægger i ci-
vilsamfundet. Du åbner byen 
gennem fællesskaber, og gør 
den til et hjem for alle uanset 
baggrund.”

Udover et diplom består 
Handicapprisen af en buket 
blomster og et gavekort på 
6.000 kroner, som kan bru-
ges på aktiviteter til glæde 
for Ama’r Super Kids.

 ❚ HANDICAPRÅDET: 
Handicaprådet er et de-
mokratisk valgt organ, der 
sætter fokus på forhold, 
der vedrører borgere med 
funktionsnedsættelse. Rå-
det høres i alle initiativer, 
der påvirker mennesker 
med handicap i byen og 
har samarbejdsmøder 
med alle kommunens po-
litiske udvalg. Derudover 
arrangerer Handicaprådet 
årlige møder for dets 
medlemmer og offentlige 
møder, som den årlige 
handicapkonference, hvor 
alle borgere inviteres 
med.

 ❚ HANDICAPPRISEN:  
Hvert år i forbindelse med 
FN’s internationale Handi-
capdag den 3. december 
uddeler Handicaprådet en 
pris til en borger, ansat, 
forening, virksomhed 
eller institution, som har 
gjort noget helt særligt 
for borgere med handicap 
i kommunen. Dette sker 
for at gøre opmærksom 
på den gode historie og 
hylde en særlig ildsjæl. 
Rådet har nedsat et 
udvalg bestående af Han-
dicaprådets forperson og 
enkelte rådsmedlemmer, 
som sammen udvælger 
en vinder.

FAKTA

      En glad Nikoline Stig Christensen modtager prisen af Handicaprådets forperson Janne Sander (t.h.) og 
direktør Katrine Ring (t.v.)  Foto: Max Madsen

Sundby Boldklub skaber 
social trivsel og robuste børn
Sundby Boldklub har indledt en 
ny tradition med en nytårskur. 
25. januar bød klubbens 
forperson, Lene Rydal Jørgensen, 
velkommen til den første af 
slagsen og delte historier fra 
fortiden og nutiden samt visioner 
for fremtiden

      Fra venstre: Thomas Grue Baruch (Sundby Business Network), Martin Empacher (Sundby Business Network), Michael Jensen 
(administrationen, Sundby Boldklub), Susanne Møller (Forperson, Amager Øst Lokaludvalg), Martin Kruuse Nielsen (Herreleder i Sundby 
Boldklub), Lene Rydal Jørgensen (Forperson, Sundby Boldklub), Andreas Keil (S) (medl. af Borgerrepræsentationen), Kim Grummesgaard 
(administrationen, Sundby Boldklub) og Ayhan Can (Børneleder i Sundby Boldklub). Foto: Sundby Boldklub Sundby Boldklub
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Kan vi gøre Amager 
endnu vildere? Giv plads 
til vilde m2 – og få en gratis 
frøpose!
Den 3. april 2025 går www.vildtnok.nu i luften, en platform, hvor vi hylder 
biodiversiteten

AF CAROLINE EMMA 
PEDERSEN, MILJØPUNKT 
AMAGER

Her kan du finde inspiration 
til alt fra altan og have til of-
fentlige byrum, og efterføl-
gende registrere dine vilde 
kvadratmeter. Kom og vær 
med til lancerings-work-
shop den 3. april i Amager 
Centret, hvor du kan få tips 
til altanen, en introduktion 
til platformen og en gratis 
blomsterfrøpose.

VILDT NOK, 
KØBENHAVN! - SÅDAN 
KAN DU VÆRE MED
‘Alle bække små gør en stor 
å’, en sætning vi alle har hørt, 
og i én der i den grad også 
gør sig gældende i forhold 
til, hvordan du og jeg alle 
kan gøre noget for at under-
støtte mere arts-rigdom i og 
uden for Amager via projek-
tet ‘Vildt nok, København!’. 
Projektet er et af 11 handle-
fællesskaber, der opstod i 
forbindelse med afholdelsen 
af ‘Lokalt Klimatopmøde for 
Amager’ 6. juni 2024 i sam-
arbejde med blandt andre 
Københavns Kommune.

Som et led i ‘Vildt nok, 
København!’ går Miljøpunkt 
Amager den 3. april i luften 
med hjemmesiden www.vildt-
nok.nu, som er en registre-
rings-platform udarbejdet i 
et samarbejde mellem de kø-
benhavnske miljøpunkter og 
lokaludvalg. Her kommer du 

til at kunne finde guides og 
hente inspiration fra ægte ca-
ses til din have, altan eller vej. 
Herudover kan du også hente 
viden til at gøre offentlige- og 
virksomheds-arealer vildere. 
Når du har skabt en vild oase, 
kan du gå ind på platformen 
og registrere dine grønne og 
blå kvadratmeter (for eksem-
pel en maritim nyttehave). På 
den måde kan du bidrage til 
udarbejdelse en samlet kort-
lægning af de vilde m2 i Kø-
benhavn.

Til at lancere platformen 

holder Miljøpunkt Amager 
en workshop omkring altan-
planter i samarbejde med 
Lea Overgaard, der har Dan-
marks vildeste 1,5 m2 på sin 
altan, torsdag den 3. april kl. 
15-17 i forbindelse med Ama-
ger Centrets blomsterfesti-
val. Kom forbi og bliv kloge-
re på, hvordan du får succes 
med at lave en vild oase på 
få m2, få en introduktion til 
hjemmesiden samt en gratis 
frøpose med en blanding fra 
Bybi sponsoreret af Miljø-
punkt Amager.

HVORFOR ER 
BIODIVERSITET  
VIGTIG?
Hvis man spørger Kathrine 
Richardson, leder af  Su-
stainability Science Center, 
så kan det helt kort besva-
res således: “Det, der gør 
den her planet unik i for-
hold til andre planeter, vi 
kender i vores solsystem, 
er livet[...]. Når det er in-
teraktionen mellem livet 
og energibalancen, der 
kreerer forhold på jorden, 
så må biodiversitets-krisen 
være mindst lige så vigtig 
som klimakrisen”. 

Igennem 4,5 milliarder års 
evolution er der opbygget 
en kompleks sammenhæng 
mellem arter, som sikrer den 
balance og stabilitet i økosy-
stemerne, vi kender til i dag. 
Men nu står ¼ af den globale 
arts-bestand til at blive ud-
ryddet, og i Danmark er over 
1.900 arter af dyr, planter 
og svampe så truede, at de 
risikerer at forsvinde fra na-
turen.

Biodiversitet dækker li-
vets mangfoldighed på 
Jorden, fra mikroskopiske 
svampe til mægtige skove. 
Det er grundlaget for vo-
res mad, rene vand, jord og 
luft. Derfor er det vigtigt, at 
vi værner om biodiversite-
ten. Først og fremmest ved 
at værne om den natur, vi 
allerede har. Men dernæst 
ved at skabe gode betingel-
ser for den, hvor vi kan.

Cumberlandsgade 
videre i puljen til 
grønne bylivsgader

AF FRIDA JANS, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

Med støtte fra Bylivs-gade-
puljen kan en beboergrup-
pe få hjælp til at gøre deres 
gade grønnere, dæmpe 
trafikken og give plads til 
ophold. Puljen giver støtte 
til at opsætte bænke, plan-
tebede eller multi-funktio-
nelle byrumsmøbler, som 
kan invitere til leg og be-
vægelse. I 2025-26 vil seks 
eller syv projekter blive 
anlagt på tværs af hele Kø-
benhavn, og lige nu er otte 
forslag udvalgt til at blive 
videreudviklet til konkrete 

projektforslag, så politi-
kerne på Københavns Råd-
hus kan beslutte hvilke af 
projekterne, der skal reali-
seres. Planen er, at det skal 
afgøres i efteråret 2025.

NY RUNDE I 2025
I år er der også afsat midler 
til en ny ansøgningsrunde 
for Bylivs-gadepuljen. Her 
vil de ideer, som ikke gik 
videre fra sidste år, kunne 
få endnu en chance, og 
der vil være mulighed for 
at sende nye ansøgninger. 
Følg med på lokaludval-
gets Facebook-side, hvor 
vi vil skrive, når der er nyt 
om ansøgningsfristen.

I sidste nummer af Ama’røsten skrev 
vi om de seks forslag til grønne 
bylivsgader i Amager Øst, som 
beboere har søgt kommunen om i 
2024. Cumberlandsgade er nu udvalgt 
til at gå videre i processen

Frankrigsgade får grønt 
område ved svømmehallen
Lokaludvalg og borgere skal 
inddrages i udviklingen af et nyt, 
grønt opholdsområde i Amager Øst

AF ALMA MØLSTED 
ANDERSEN, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

Et nyt byrum er på vej til 
Amager Øst. Teknik- og Mil-
jøforvaltningen har afsat 
midler til at omdanne  den for 
biler lukkede vejstrækning 
foran Frankrigsgade Svøm-
mehal til et grønt, rekreativt 
område. Projektet er en del 
af det kommunale budget 
for 2025 og skal foregå i tæt 
samarbejde med lokale bor-
gere og interessenter.

FRA ASFALT  
TIL GRØN OASE
I dag er området foran svøm-

mehallen præget af asfalt og 
cykelparkering, men med 
det nye projekt vil bydelen 
få flere grønne elementer og 
bedre opholdsmuligheder. 
Træerne bevares, og der er 
mulighed for at plante flere, 
afhængigt af den videre ud-
vikling.

BORGERINDDRAGELSE 
OG SAMARBEJDE
Amager Øst Lokaludvalg har 
spillet en central rolle i at få 
projektet prioriteret hos po-
litikerne, og de lokale bebo-
ere og aktører i området vil 
få mulighed for at præge ud-
formningen gennem en idé-
fase. Herefter skal Teknik- og 
Miljøudvalget tage stilling til 

det endelige projekt, der for-
ventes færdigt i juni 2027.

KOORDINERING MED 
SVØMMEHALLENS 
RENOVERING
Projektet skal koordine-
res med den planlagte re-
novering af Frankrigsgade 
Svømmehal, der ventes gen-
nemført fra 2028 til 2029. 
Byrummet vil dog stå klar, 

før renoveringen starter. 
Projektet har en samlet an-
lægsramme på ni millioner 
kroner, og der afsættes des-
uden midler til drift og vedli-
geholdelse. 

Lokaludvalget og Teknik- 
og Miljøforvaltningen håber, 
at det nye byrum vil skabe 
en grønnere og mere indby-
dende bydel for beboere og 
besøgende.

      Gaden foran Frankrigsgade Svømmehal bliver grønt byrum.
 Foto: Amager Øst Lokaludvalg

Hvordan skal Amagers 
byrum se ud i 
fremtiden?

AF FRIDA JANS, AMAGER 
ØST LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

Arbejdet med Trafik- og 
Byrumsplanen for Amager 
skrider fremad. Efter en 
periode med undersøgel-
ser af trafikale udfordrin-
ger og trafikkens udvikling 
i årene der kommer, vil 
der i foråret og somme-
ren 2025 være fokus på 
byrum. Altså offentlige 
rum som pladser, parker 
og grønne forbindelser på 
Amager.

En vigtig del af arbejdet 
bliver at få inddraget bor-
gere og andre lokale inte-
ressenter i, hvordan trafik, 
ophold, byliv og natur kan 
forbedres og sammen-
tænkes på tværs af Ama-
ger. Formålet er at få input 
til en fælles vision for tra-

fik og byrum på Amager, 
samt ideer til løsninger, 
som skal indgå i planen. 

I foråret og sommeren 
2025 har Københavns 
Kommune og de to lo-
kaludvalg planlagt dialog 
med lokale borgere og 
interessenter, hvor alle in-
teresserede kan deltage i 
forskellige åbne events og 
arrangementer. Følg med 
på lokaludvalgets hjem-
meside og Facebook-side 
for at se, hvornår du kan 
give dine input.

I foråret kan du give input til Trafik- 
og Byrumsplanen for Amager, når 
lokaludvalget afholder gademøder 
sammen med Københavns Kommune

     I løbet af foråret kan du give input til fremtidens offentlige rum 
på Amager. Foto: Amager Øst Lokaludvalg

        Foto: Lea Overgaard
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Vinterfejring 2025 slog 
egne rekorder 
Rekordmange kiggede forbi, da der var vinterfejring i Prismen i slutningen 
af januar. Dermed tyder alt på, at traditionen for alvor er ved at have en stor 
skare af faste følgere samt mange nye tilkommere

AF VINCENT BYAKIKA, 
TRYGHEDSPARTNERSKA-
BET AMAGER 

Selvom klokken kun lige hav-
de passeret 15, var det som 
om, folk havde fået en invita-
tion til en fest, de ikke kunne 
modstå. Formålet med Vin-
terfejringen var endnu en 
gang at vise, at der er mas-
ser af aktiviteter for børn og 
unge i området og samtidig 
samle penge ind til et godt 
formål, som var fundet på 
af børnene fra Fritidscenter 
Nordøst. 

Dagen bød - ud over bo-
der med salg af mad og drik-
ke - på en række aktiviteter, 
der viste nogle af de mange 
tilbud i området efter sko-
letid. Skolen på Amagerbro 
deltog for første gang, og 
den nye skoleleder, Henrik 
A. Bunde’s smil var næsten 
bredere end Amager Strand: 

"Vi er rigtig glade for at 
bakke op om at vise, at der 
er masser af aktiviteter i om-
rådet. Og jeg er vildt impo-
neret over, hvor mange men-
nesker der er til stede i dag. 
Det er fedt," sagde han.

BØRN SAMLEDE IND
Lige som i sommeren 2024 
blev de penge, som de for-
skellige boder indsamlede, 
doneret til et godt formål. 
Denne gang blev to for-
eninger udvalgt: Den nye 
forening Mama Amager og 
Solsikke, som begge består 
af frivillige mødre, der bru-
ger de indsamlede midler på 
at lave aktiviteter for lokale 
børn. Solsikke har i mange 
år været en fast del af lo-

kalsamfundet, mens Mama 
Amager lige er sprunget ud 
som en ny stjerne. Begge 
foreninger havde boder, der 
serverede mad, og ingen af 
foreningerne vidste, at pen-
gene fra boderne ville blive 
doneret til dem. Hinde og 
Deega fra Solsikke udtrykte 
deres glæde og taknemme-
lighed, da de fik overbragt 
nyheden:

"Det er vi meget overra-
skede over. Vi har haft for-
eningen i fem et halvt år, 
og det er vigtigt for os, at vi 
kommer ud og hjælper nogle 
af børnene med at lave lek-
tier og nogle af mødrene 
med at lære bedre dansk, og 

vi kan også komme på nogle 
ture med børnene”, sagde de 
somaliskfødte kvinder med 
store smil.

STOR INDSATS
Forud for arrangementet 
havde børnene fra Fritids-
center Nordøst (FCNØ) 
brugt flere dage på at forbe-
rede sig og samle penge ind. 
De havde bagt cookies og 
lavet bolsjer. Der var en lang, 
konstant kø – nok også fordi 
der var billig slush-ice. En af 
de unge sælgere, 14-årige 
Dilai fra skolen på Amager-
bro og FCNØ, delte sin op-
levelse: 

"Der har været mange. 

Rigtig mange og det er lidt 
hårdt. Jeg har ondt i mine 
ben, for jeg har stået her 
hele tiden. Men det går til 
et godt formål, så det er det 
hele værd", sagde hun med 
et træt smil.” 

Med mange besøgende 
dagen igennem blev Vinter-
fejringen i Prismen den 25. 
januar en kæmpe succes, og 
der blev samlet cirka 5.000 
kr. ind til de to foreninger. 
Vinterfejring er et samarbej-
de mellem Prismen, Kvarter-
huset, Buret, Amagerplanen, 
Sundby Bibliotek og Fritids-
center NØ og er støttet af 
Amager Øst Lokaludvalg.

      Dilai fra Skolen på Amagerbro stod i FCNØ’s bod i over tre timer og solgte blandt andet slush-ice og hjemmebagte cookies til de mange 
besøgende, da der var Vinterfejring i Prismen 25. januar. Alle pengene fra salget gik til de to frivilige foreninger Mama Amager og Solsikke, der 
arrangerer aktiviteter for børn i lokalområdet. Foto: Vincent Byakika

Afgørelsen,  
der rystede  
Amager Bio  
og Beta

AF FORMAND FOR 
BRUGERRÅDET I 
AMAGER KULTURPUNKT 
OG MEDLEM AF AMAGER 
ØST LOKALUDVALG, 
RANDI SØRENSEN

FORHANDLINGS-
FORLØBET 
Forud for og efter be-
slutningen har dele af 
brugerbestyrelsen, lo-
kaludvalget, kommunal-
politikere og andre gode 
kræfter arbejdet hårdt for 
at udbudsmaterialet mat-
chede de kvaliteter, som 
spillestederne havde, og 
som en høring blandt bor-
gerne viste var værdsat. 
De dele af brugerbestyrel-
sen, som repræsenterede 
Musikforeningen Femøren 
og de, som ville indgå i en 
budrunde, blev sat uden 
for døren, når emnet blev 
debatteret. For man må 
ikke som budgiver udøve 
indflydelse på indholdet af 
et udbud. 

Udbuddet blev ultimo 
2020 sat på standby på 
grund af Coronaen, og 
startet op igen i 2022. Man 
sætter ikke noget i udbud, 
som ikke har nogen om-
sætning i en given periode. 
Det lykkedes i processen 
at overbevise Kultur- og 
Fritidsudvalget om, at den 
musikprofil, det store fri-
villige engagement og det 
publikum, Amager Bio og 
Beta havde var vigtigt at 
fastholde og skulle veje 
tungt i vurderingen af de 
indkomne tilbud. På grund 
af omsætningens størrelse 
skulle det være et EU-ud-
bud, og her gælder sær-
lige regler for vurderingen 
af tilbuddene.

Det har været en me-
get lang og slidsom pe-
riode for både personale 
og frivillige i Amager Bio 
og Beta. Personalet bliver 
overdraget til udbudsvin-
der efter samme regler 
som ved andre virksom-
heds-overdragelser, men 
det er jo ikke ligegyldigt, 
hvem ens kommende ar-
bejdsgiver bliver. Stor tak 
til de ansatte i Amager 
Kulturpunkt for trods alt 
at opretholde både ar-
bejdslyst og troen på pro-
jektet. Og de frivillige fra 
Musikforeningen Femøren 
har også måttet leve i fru-
strerende uvished meget 
længe.

AFGØRELSEN OG 
CHOKKET
Den 27. november 2024 
kom forvaltningens cho-

kerende afgørelse. Fon-
den Amager Bio og Beta 
havde tabt udbuddet og 
var endda blevet ratet på 
3. pladsen foran de to an-
dre tilbudsgivere: Kultur-
begivenhedsfonden Odd 
Production og Inglen Aps. 
Aldrig har jeg været så 
skuffet, vred og tudet så 
meget over en kommunal 
afgørelse. Det er mange 
menneskers kæmpe ind-
sats for Amager Bio, der er 
blevet hældt ned af bræt-
tet. Der er blevet gjort, 
hvad man kunne for at få 
en forklaring på afgørel-
sen. Flere politikere har 
undret sig og bedt om en 
gennemgang af forløbet. 
Men det har ikke ændret 
afgørelsen. Den 1. sep-
tember 2025 overtager 
Kulturbegivenhedsfonden 
Odd Production driften af 
Amager Bio.

FREMTIDEN
”Hvad udad tabes, skal 
indad vindes” sagde Dal-
gas dengang, man opdyr-
kede heden efter nederla-
get i 1864. Odd Production 
har ikke gjort noget for-
kert. De har budt og har 
vundet. Vi må tro på, at det 
bud de er kommet med på 
musikprofil, lokalt engage-
ment og frivillighed og så 
videre, bliver opfyldt, så 
det særlige og fantastiske 
sted, som Amager Bio og 
Beta er, bevares og vide-
reudvikles. Det er mit håb, 
at de mange frivillige fra 
Musikforeningen Femøren 
får tilbud om at fortsætte 
deres store engagement 
på nogle vilkår, som er ri-
melige. Og at publikum 
stadig vil kunne se sig selv 
som gæster i bioen til en 
pris, som er overkomme-
lig. I brugerbestyrelsen og 
lokaludvalget vil vi gøre 
vores til, at samarbejdet 
med Odd Production bli-
ver konstruktivt og til glæ-
de for alle i bydelen. Vi vil 
følge udviklingen nøje.

I 2020 besluttede Kultur- og 
Fritidsudvalget at sende Amager Bio 
og eventuelt Beta i udbud. Amager 
Bio havde en al for stor omsætning til, 
at man ifølge kommunal-fuldmagten 
måtte drive det som et kommunalt 
spillested

      Atter en gang var der mange besøgende, da der var Vinterfejring i Prismen.  Foto: Vincent Byakika
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Ny kaffebar i Prismen

AF ELIAS EGHOLM, 
COFFICE

Efter en længere periode 
uden forpagter i Prismens 
café, har 27-årige Elias 
Egholm siden sommeren 
2024 sørget for, at Pris-
mens brugere ikke går 
kaffetørstige derfra. Det 
er en erfaren herre inden 
for kaffens verden, som 
nu styrer kaffekværnen 
og svinger mælkekanden i 
Prismen.

”Jeg startede rejsen i 
kaffeindustrien, da jeg før-
ste gang for syv år siden 
trådte ind hos ROAST som 
ligger på Islands Brygge, 
hvor jeg i dag køber mine 
friskristede bønner fra”, 
fortæller Elias.

”Det var her jeg opda-
gede, hvordan de forskel-
lige kaffebønner smager, 
og hvordan de kan variere 
i smag alt efter land, rist-
ning, fermentering mm. og 
særligt mødte jeg ligesin-
dede mennesker, der gik 
op i at nørde kaffen helt 
ned til roden - og brygge 
efter præcision, så hver 
enkelt kop bliver brygget 
til perfektion - hver gang.” 

KAFFE FOR  
ENHVER SMAG
Nu, syv år senere, har Eli-
as sin egen kaffebar og 
et stort ønske om også at 

lære andre om kaffe, og 
vise hvordan man kan op-
timere sin egen brygning 
derhjemme. ”Jeg vil gerne 
servere en kaffe brygget 
efter mine kunders behov, 
for jeg kan brygge på alle 
bønner - så hvis man kan 
lide kaffe, er jeg næsten 
100% sikker på at jeg har 
netop en kaffe der smager 
efter deres præference, da 
mulighederne er mange.”, 
siger han.

Er man ikke kaffedrik-
ker, kan man få varm cho-
kolade af god kvalitet el-
ler “Kid-Tado” som er en 
lun skummetmælk med 
en smule hjemmelavet 
vaniljesirup. Der serveres 
også kolde frugtsaft og 
lækkert friskbagt fransk 
bagværk.

Coffice tilbyder et sorti-
ment af forskellige arabica 
kaffebønner som Elias 
både brygger med, men 
også sælger til hjemme-
brug. I fremtiden drømmer 
han om at lave kaffesmag-
nings-events, latteart kur-
ser - og latteart konkurren-
cer. På Instagram-profilen 
Coffice.cph laver Elias vi-
deoer om kaffebrygning 
og smagstest, samt nyhe-
der om ting der sker.

Coffice er åben tirsdag-
fredag kl. 08:00-18:00, 
lørdag kl. 12-17 og søndag 
kl. 10-17. Mandag lukket.

Elias på 27 år nørder kaffe i hans egen 
kaffebar COFFICE

     Elias er ny forpagter af Prismens Cafe.   
 Foto: Coffice.cph

Krea-værksted i Støberigården 
vinder 50.000 kr. 
I Støberigårdens beboerlokale holder 
et hyggeligt kreativt værksted til hver 
onsdag. Beboerne i boligafdeling 113 
har gennem et år været glade for 
at være kreative sammen og sy og 
reparere tøj under kyndig vejledning – 
og nu har de grund til at være endnu 
gladere. Krea-værkstedet har nemlig 
fået boligselskabet VIBOs årlige 
Initiativpris og 50.000 kr

AF MARIE BREDAGER, 
KVINFO

BESTYRELSEN HAR 
KNOKLET
Susanne Jørgensen fra den 
boligsociale helhedsplan 
Amagerplanen, har været 
med til at starte Krea-værk-

stedet op. Hun mener, at ud-
delingen af Initiativprisen til 
Krea-værkstedet er et velfor-
tjent skulderklap til boligaf-
delingens bestyrelse, der har 
knoklet for at realisere værk-
stedet, og som altid står klar 
med kaffe og snak med be-
boerne om Krea-værkstedet 
og andre tilbud i området. 

Susanne Jørgensen for-
tæller: ”Når man kommer 
ind i Krea, så er der hygge, 
og man bliver budt velkom-
men af de andre, der er der. 
Det er et inkluderende sted, 
hvor der bliver lagt vægt på 
hjælpsomhed”.

HÅNDARBEJDE OG 
VENSKABER
Krea-værkstedet er me-

get mere end symaskiner 
og sytråd. Det er også en 
modvægt til vores ’brug-
og-smid- væk-kultur’ og 
med til at modvirke ensom-
hed. Det fortæller bestyrel-
sesmedlem Majbritt Yüktü: 
”Krea-værkstedet er for alle 
– også mænd – og vi kan se, 
at folk stifter venskaber på 
tværs. Værkstedet er med 

til at bevare håndarbejds-
traditioner og skabe nye 
netværk.” 

VI INSPIRERER 
HINANDEN
I Krea-værkstedet kan man 
reparere tøj og sy nyt, og 
man får hjælp fra dygtige, 
frivillige sy-lærere. Susanne 
Jørgensen fortæller, at de 

Hvad: Kreativt værksted, 
hvor du kan få hjælp til at sy 
og reparere tøj
Hvem: Åbent for alle
Hvornår: Hver onsdag kl. 
13-16
Hvor: Holmbladsgade 49
Kontakt: Susanne Jørgen-
sen, 2965 5264/ susjo@
kab-bolig.dk

FAKTA

      Støberigårdens bestyrelse modtager prisen på 50.000 kr.
 Foto: Susanne Jørgensen

Fodbold holder unge 
væk fra kriminalitet 
I Prismen i Holmbladsgade er der stor succes med, at unge spiller fodbold 
sammen med politiet 

AF THOMAS HOLST 
PADKJÆR, STUDERENDE 
VED KØBENHAVNS 
UNIVERSITET

Desværre har kvarteret om-
kring Holmbladsgade haft 
udfordringer med bandekri-
minalitet. Senest har områ-
det været visitationszone i 
vinteren 2025 i forbindelse 
med, at svenske unge kom til 
København for at begå leje-
mord. 

SPIL BOLD MED 
POLITIET
En række indsatser har for-
søgt at forebygge bandekri-
minalitet her i området. Én 
af dem er fodbold for unge. 
Hver uge mødes mere end 
40 drenge i Prismen i Holm-
bladsgade i indsatsen ”Fæl-
les om bolden”. Målgruppen 
er drenge i 8. og 9. klasse fra 
lokalområdet, som udviser 
en eller flere risikofaktorer 
for at ende i kriminalitet. Det 
kan eksempelvis være sko-
lefravær eller at man omgås 
kriminelle unge.

”Fælles om bolden” er dog 
ikke bare en fodboldklub. 
For her spiller unge ikke kun 
på hold med hinanden, men 
også med lokale politibe-
tjente. Det giver en god rela-
tion mellem den unge og be-

tjenten, som kan anvendes af 
politiet, hvis den unge skulle 
være på vej i problemer se-
nere i livet. 

ET GODT FÆLLESSKAB
Indsatsen havde i februar 
inviteret den lokale kommu-
nalvalgs-kandidat Kasper 
Stisen forbi for at se ”Fælles 
om bolden”. Det skyldes, at 
Kasper Stisen i Politiken hav-
de skrevet et debatindlæg 
om, at bandekriminelle er 
som rotter i vores by. Kasper 
Stisen fremhæver i indlæg-
get, at ”Fælles om bolden” 
kunne være et sted, hvor 
banden Loyal to Familia, ville 
have mulighed for at hverve 
unge til deres bande. 

Men besøget i indsatsen 
modbeviste det, fortæller 
Kasper Stisen. ”Det er fan-
tastisk, at indsatsen giver så 
mange unge et godt fælles-
skab om sport, så de ikke ke-
der sig på gaden. Indsatser 
som den her er netop med 
til at sikre, at unge ikke bliver 
lokket ind i kriminalitet.”

ROS TIL DYGTIGE 
ANSATTE
Kasper Stisen ser gerne at 
indsatsen fortsætter og 
roser samtidig de ansatte, 
der er hele grundlaget for 
succesen. ”De unge bliver 

mødt af fantastiske voksne. 
Vi skal virkelig være glade 
for de dygtige ansatte her 
i kommunen. Det er deres 
fortjeneste, at mange unge 
undgår at havne i bander-

nes klør.”
Indsatsen ”Fælles om bol-

den” spiller i Prismen hver 
onsdag kl. 16, og det er gra-
tis for unge drenge at spille 
med.

      Store grin mellem de unge, de ansatte i ”Fælles om bolden” og 
kommunalvalgskandidat Kasper Stisen (S) (midtfor), da han var på 
besøg.  

frivillige sylærere er en vig-
tig del af det velfungerende 
Krea-værksted. De hjælper, 
så brugerne ikke går i stå 
med et projekt. 

Irene Kejser har været fri-
villig sylærer i Krea-værk-
stedet fra starten. Hun er 
også frivillig i Superkræfter, 
som er Amagerplanens læ-
sehjælp til elever i folkesko-
len, og hun havde lyst til at 
engagere sig endnu mere. 
”Det største udbytte for mig 
er kulturmødet. I Krea-værk-
stedet kommer der mange, 
der har rødder i en anden 
kultur. Det giver mig et ind-
blik i deres verden, og vi in-
spirerer hinanden,”  fortæller 
Irene Kejser. ”Sammen med 
bestyrelsens ildsjæle har jeg 
som sylærer mulighed for at 

hjælpe, hvor der er brug for 
det. Vi reparerer og syr nyt, 
og har man lyst til at lære at 
strikke, hækle og brodere, 
så kan man også få hjælp til 
det”.  

BLIV VED!
Majbritt Yüktü fra Støberi-
gårdens bestyrelse er glad 
for at modtage Initiativpri-
sen. Og hun er taknemmelig 
for de frivillige og alle, der 
kommer i Krea-værkstedet: 
”Mit råd til folk, der gerne vil 
starte noget nyt er: bare bliv 
ved! Så skal det nok lykkes. 
For det bedste er at være der 
for nogen, der har behov for 
det. I virkeligheden skal der 
så lidt til. Og jeg er også selv 
blevet inspireret til at begyn-
de at strikke en trøje.”
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AF LISE GROTH BENDSEN, 
HOFOR

Cyklister og bilister skal 
forberede sig på at sætte 
tempoet ned, når de skal 
omkring Christmas Møllers 
Plads i de kommende måne-
der. Frem til sommer 2025 
vil vejbaner blive omlagt for 
at gøre plads til nødvendige 
afspærringer, hvor der skal 
lægges nye varmerør i jor-
den. 

SKIFTENDE 
AFSPÆRRINGER I 
TRAFIKKEN  
HOFOR skal grave flere ste-
der i krydset. For at sikre så 
meget plads som muligt til 
trafikanterne imens og ikke 
mindst sørge for, at de kom-
mer sikkert gennem kryd-
set, vil der blive ændret på 
afspærringerne løbende. 
Blandt andet vil trafikken 
fra Ved Stadsgraven blive 
ledt af en midlertidig æn-

dret vejbane ind ad Torve-
gade. Der vil være tydeligt 
skiltning, men både biler 
og lastbiler opfordres til at 
være opmærksomme på 
den ændrede trafik.  

STORT FOKUS PÅ 
SIKKERHED FOR 
DE TUSINDER AF 
CYKLISTER 
Christmas Møllers Plads er 
et af de mest befærdede 

steder i hovedstaden, hvor 
godt 20.000 cyklister hver 
dag passerer krydset. Der-
for har HOFOR i samarbejde 
med Københavns Kommune 
fokus på trafiksikkerheden 
og fremkommeligheden un-
der vejarbejdet. Især i myld-
retiden om morgenen er der 
trængsel på cykelstien fra 
Amager – og igen om efter-
middagen fra Indre By. Der 
vil derfor være skilte for at 
opfordre til at sænke farten 
og vise hensyn til hinanden. 

BILISTER LEDES AD 
AMAGER BOULEVARD 
PÅ GRUND AF 
ENSRETNING
Strækningen af Amager-
brogade mellem krydset og 
Markmandsgade vil være 
ensrettet i hele perioden 
med afspærring for biltra-
fik mod Indre By. Bilister 
fra Amager ledes derfor ad 
Amager Boulevard. Cyklister 
og fodgængere kan dog sta-

dig færdes i begge retninger 
på Amagerbrogade. 

Også bus 31 i retning mod 
Indre By skal køre en lille 
omvej ad Amager Boulevard 
og Amagerfælledvej for at 
komme til det store kryds. 

FRA SOMMER 
2025 BEVÆGER 
GRAVEARBEJDET 
SIG UD AD 
VERMLANDSGADE 
HOFOR har koordineret alt 
arbejdet med Københavns 
Kommune, som efter planen 
går i gang med projektet 
’Din nye Torvegade’ i efter-
året 2025. Dér er HOFORs 
fjernvarmearbejde rykket vi-
dere ud ad Vermlandsgade. 
De nye, topisolerede varme-
rør vil kunne sikre en stabil 
varmeforsyning til bydelen 
i minimum 50 år. Samtidig 
med gravearbejdet bliver 
gamle bygasrør også udskif-
tet – uden at genere yderli-
gere i bybilledet. 

NYHEDER

Trafikken på Christmas Møllers Plads påvirkes af 
gravearbejde frem til sommer 2025
HOFOR er i 
fuld gang med 
at udskifte 
fjernvarmerør i 
det trafikerede 
kryds på 
Christmas Møllers 
Plads for at 
fremtidssikre 
varmeforsyningen 
i bydelen. Det 
omfattende 
gravearbejde 
vil vare frem til 
sommer 2025, 
og det vil påvirke 
trafikken i 
området

      Trafikreguleringer på Christmas Møllers Plads.  Illustration: HOFOR

50 år i Holmbladsgade
De fleste flytninger foregår i 
relativ stilhed. Sådan var det ikke, 
da Kofoeds Skole skulle flytte fra 
Christianshavn til Amager i 1975. Ny 
bog fortæller den spændende historie 
om et socialpolitisk drama, som ikke 
er set siden

AF HASSE BORG 
SØEGREN, KOFOEDS 
SKOLE 

I år er det 50 år siden at det 
sociale tilbud Kofoeds Skole 
flyttede fra Christianshavn til 
Holmbladsgade 120 på Ama-
ger, hvor det ligger i dag. De 
fleste flytninger er relativt 
udramatiske. Men flytningen 
af Kofoeds Skole afstedkom 
et røre, som ikke er set siden. 
Beboerprotester, retssager, 
injurier og sågar et mord!

Kofoeds Skoles forstan-
der, Robert Olsen, har i an-
ledning af 50-års jubilæet 
skrevet bogen ‘Balladen om 
Kofoeds Skole – Flytningens 
år’, som løfter sløret for et 
socialpolitisk drama.

100 ÅR MED SOCIALT 
ARBEJDE
Kofoeds Skole blev grund-
lagt i 1928 af kordegn Hans 
Christian Kofoed. Kernen i 
institutionens arbejde er at 
hjælpe mennesker, der står 
uden for arbejdsmarkedet, 
med at opbygge og udvikle 
deres personlige ressourcer, 
kompetencer og selvværd, 
så de magter mere selv. 

Opgaven er forblevet den 
samme i institutionens næ-
sten 100-årige eksistens. 
Men Kofoeds Skole har altid 
tilpasset sin praksis til tidens, 
samfundets og brugernes 
behov.

I 1970’ernes København 

lå Kofoeds Skole i Dronnin-
gensgade på Christianshavn. 
Det sociale tilbuds brugere 
var i denne periode i høj grad 
præget af misbrug af alkohol 
og stoffer. Netop dette bille-
de af Kofoeds Skoles klientel 
blev udødeliggjort af Gasolin 
i ’Langebro’, som er skrevet i 
samme periode.

PÅ STATSMINISTERENS 
BORD
Beboerprotester medførte 
et stigende pres på Kofoeds 
Skole, både for at flytte fra 
Christianshavn, og senere fra 
de områder, man overvejede 
at flytte til. Herunder Holm-
bladsgade-kvarteret. Sam-
tidig blev der sået tvivl, om 
flytte-processen var gået 
retfærdigt til.

Personlige venskaber og 
netværk var på spil. Køben-
havns overborgmester blev 
næsten væltet. Socialmini-
steren var ved at havne i en 
rigsret. Og til sidst måtte 
statsminister Anker Jørgen-
sen på banen for at få ro på 
sagen.

Den 14. januar 1975 blev 
Kofoeds Skole indviet i sine 
nye lokaler i Holmbladsgade 
120 og Nyrnberggade 1.

EN DEL AF 
LOKALSAMFUNDET
Den tumultariske flytning 
gav også anledning til nye 
overvejelser om, hvordan 
Kofoeds Skole kunne sam-

eksistere med sit lokalsam-
fund.

I dag er Kofoeds Skole en 
velbesøgt, aktiv og bidra-
gende del af lokalsamfun-
det. Der er en flittig strøm af 
kunder i Kofoeds Skoles bu-
tikker, hvor produkter fra de 
socialpædagogiske værk-
steder sælges og cafeen Ko-
foeds Kant på Holmbladsga-
de 120 afholder næsten hver 
fredag gratis og åbne sociale 

arrangementer, foredrag og 
koncerter. Hertil kommer tre 
årlige markeder og en lokal 
affaldsindsamling. Hvert år 
deltager 3.600 mennesker 
i socialt udsatte og sårbare 
positioner i Kofoeds Skoles 
tilbud. 

’Balladen om Kofoeds 
Skole – Flytningens år’ er ud-
givet på Byens Forlag og kan 
købes i Kofoeds Skoles bu-
tikker i Nyrnberggade 1.

      ‘Balladen om Kofoeds Skole – Flytningens år’ af Robert Olsen.

Hvis stormflod 
rammer Amager Øst

AF SUSANNE MØLLER, 
FORPERSON I AMAGER 
ØST LOKALUDVALG

Klimaforandringer og hav-
niveau-stigninger betyder 
desværre, at stormfloder-
ne bliver større i fremti-
den. Stormflod kan ramme 
fra den ene dag til den an-
den og medføre store kon-
sekvenser for borgerne i 
Københavns Kommune. 

STORM-
FLODSHÆNDELSER 
HAR FORSKELLIG 
KARAKTER
Håndteringen af en storm-
flods-hændelse er meget 
kompleks og kan ændre 
sig fra gang til gang, da 
hændelserne altid vil have 
forskellig karakter – de er 
påvirket af alt fra vejrligs-
ændringer, politiske be-
slutninger og til kritisk in-
frastruktur. Omfanget af 
beredskab, som kan stilles 
til rådighed, handler om 
politisk prioritering. 

Hvis der skulle ske en 
stormflods-hændelse i Kø-
benhavn, vil det i de fle-
ste tilfælde være Hoved-
stadens Beredskab, der 

sørger for mandskab og 
materiel på selve stedet 
for stormflods-hændelsen. 
Københavns Kommune vil 
have en supplerende og 
koordinerende rolle, hvor 
HOFOR (Hovedstadens 
FORsyningsselskab) har 
ansvar for alt under jorden 
såsom driften af vandled-
ninger. 

HVAD KAN DU SELV 
GØRE? 
For det første er rådet, at 
man skal passe på med at 
gøre for meget. 

Med det in mente er rå-
det at undersøge placerin-
gen af ens hus og grund på 
et højdekort, hvis det lig-
ger i et kystnært område, 
for at få indsigt i, hvorvidt 
det eventuelt vil blive på-
virket af en stormflods-
hændelse. 

Herudover er det altid 
en fordel at sikre sit hus 
mod indtrængning af vand 
samt at klargøre huset til 
de våde vintermåneder i 
Danmark. 

Læs mere på Hovedsta-
dens Beredskabs hjemme-
side: hbr.dk/guide/vold-
somt-vejr-hvad-goer-du/

28. januar afholdt Amager Øst 
Lokaludvalg og Miljøpunkt 
Amager et velbesøgt borgermøde 
om Københavns Kommunes 
beredskabsplan for stormflod 
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Skole OL-finalerne kommer til 
Amager til sommer
Til sommer forvandles Sundby Idrætspark på Amager til finalestadion for Skole OL, hvor 
over 7000 skoleelever fra hele landet skal dyste i de skoleolympiske discipliner. Børne- og 
ungdomsborgmester Jakob Næsager håber på stor opbakning fra lokale frivillige.

AF MADS EMIL AAGAARD, 
BØRNE- OG UNGDOMS-
FORVALTNINGEN

Den olympiske ild tændes på 
Sundby Idrætspark til som-
mer. København har nemlig 
overtaget værtskabet for fi-
nalen i skolernes olympiske 
lege – Skole OL – som de se-
neste år har været afholdt i 
Billund.

Mellem den 17. juni og den 
20. juni omdannes Sundby 
Idrætspark derfor til fina-
lestadion for de mere end 
7000 skoleelever fra hele 
landet, som lykkes med at 
kvalificere sig. 

Der venter fakkeltæn-
ding, indmarch, åbnings-
ceremoni og tusindvis af 
glade børn, der samles for 
at prøve kræfter med for-
skellige discipliner som 
bueskydning, atletik og 
bowling.

Københavns børne- og 
ungdomsborgmester, Jakob 
Næsager (C), glæder sig 
over, at København igen er 
vært for Skole OL, og han ser 
frem til finalen på Amager til 
juni:

”Det er fantastisk, at Skole 
OL er tilbage i København. 
Her startede idéen om et 
Skole OL for mange år si-
den - og her hører finaleda-
gene hjemme. Jeg tror, vi 
kan se frem til nogle super-
fede dage, hvor skolebørn 
fra hele landet samles for 
at dyste og være sammen i 
det helt særlige fællesskab, 
som idrætten kan skabe. Det 
glæder jeg mig virkelig til at 
overvære.”

HÅBER PÅ MANGE 
FRIVILLIGE FRA 
LOKALSAMFUNDET
Dansk Idrætsforbund (DIF), 
som er hovedansvarlig for 

afviklingen af Skole OL, an-
slår, at der bliver brug for 
ca. 400 frivillige hver dag 
til det store arrangement, 
mens finalen står på. De fri-
villige skal hjælpe med alt fra 
oppyntning til udlevering af 
startnumre og mad.

Børne- og ungdomsborg-
mesteren håber, at mange 
lokale på Amager melder 
sig som frivillige, så der kan 
blive skabt de flotteste ram-
mer om Skole OL, der endnu 
er set:

”Min ambition er, at det 
her bliver de største og de 
bedste Skole OL-finaler no-
gensinde. Derfor håber jeg, 
at mange lokale på Amager 
vil melde sig som frivillige 
og være med til at sørge 
for, at de mange skoleele-
ver fra hele landet får en 
dag, de ikke glemmer lige 
foreløbig”, fortæller Jakob 
Næsager.

      Børne- og ungdomsborgmester Jakob Næsager på Rådhuspladsen til offentliggørelsen af, at Skole OL-
finalerne rykker til København fra 2025.  Foto: Andreas Bang Møller

Amager bliver til OL-øen: Vil du også 
være med som frivillig?
Vil du også være med til at skabe en fantastisk oplevelse for tusindvis af børn? DIF Skole OL har brug for frivillige til 
at gøre finalen i Sundby Idrætspark til en succes. Uanset om du hjælper én dag eller flere, bliver du en del af et stærkt 
fællesskab og får en oplevelse, du sent vil glemme

AF PIA BRØGGER, 
TOVHOLDER FOR 
SKOLE OL, KULTUR- OG 
FRITIDSFORVALTNINGEN

Forestil dig en sommerdag 
fyldt med glade børnestem-
mer, idrætskonkurrencer 
og store jubelscener. Det 
er præcis, hvad der venter 

dig, hvis du melder dig som 
frivillig til Skole OL-finalen i 
Sundby Idrætspark d. 16. – 
20. juni. Her får du chancen 
for at være en del af en stor 
begivenhed, hvor mere end 
7.000 børn fra hele landet 
dyster i sportens ånd. Du 
kan være med til at skabe 
uforglemmelige oplevelser 

– både for dig selv og for de 
mange deltagende børn.

HVAD ER SKOLE OL?
Skole OL er Danmarks største 
skoleidrætsbegivenhed for 
elever i 4.-8. klasse. Børnene 
konkurrerer i en lang række 
discipliner – fra atletik til bue-
skydning – med fokus på fæl-

lesskab, fairplay og færdig-
hed. Københavns Kommune 
er vært for finalen de næste 
fire år, og i 2025 afholdes Sko-
le OL-finalen for første gang i 
Sundby Idrætspark. Det bety-
der, at Amager bliver ”OL-ø” 
og centrum for en fantastisk 
fest, hvor børn fra hele landet 
samles for at fejre idrætten og 
fællesskabet.

For at denne begivenhed 
kan lykkes, har vi brug for 
ca. 400 frivillige til at hjælpe 
med alt fra opsætning og 
madudlevering til dommer-
roller og guidning af delta-
gerne. 

HVORFOR BLIVE 
FRIVILLIG?
Som frivillig til Skole OL-
finalen bliver du en del af 
et givende fællesskab med 
andre voksne. Det kræver in-

gen særlige forudsætninger 
– bare en lyst til at give en 
hånd med og bidrage til at 
gøre dagene gode og trygge 
for de mange børn. Du be-
stemmer selv, hvor meget du 
vil engagere dig, om det er 
en enkelt dag eller flere.

Der er fuld forplejning på 
dagen, du får selvfølgelig en 
officiel Skole OL-frivilligtrøje 
samt mulighed for gratis op-
levelser i det københavnske 
kultur- og idrætsliv som tak 
for din indsats.

HVAD KAN DU HJÆLPE 
MED, OG HVOR KAN DU 
TILMELDE DIG?
Der er mange forskellige op-
gaver, du kan vælge imellem. 
Du kan hjælpe med at pynte 

op og skabe en festlig atmo-
sfære, tage imod børnene 
ved check-in, guide dem til 
deres discipliner, være dom-
mer ved konkurrencerne, 
hjælpe med madudlevering 
eller sørge for, at alle finder 
vej rundt i idrætsparken. 
Hver eneste opgave er vigtig 
og bidrager til, at Skole OL-
finalen bliver en succes. Det 
er ikke et krav, at du har væ-
ret frivillig før. 

Så hvorfor ikke tage del i 
denne unikke oplevelse? 
Hvis du har lyst til at gøre 
en forskel og samtidig få 
nogle sjove dage i godt sel-
skab, så meld dig som frivil-
lig til Skole OL-finalen via 
www.skoleol.dk/frivillig/       Fotos: DIF Skole OL

 ❚ Hvornår? 16. -20. juni
 ❚ Hvor? Sundby Idrætspark
 ❚ Hvad kræver det? Ingen 

særlig erfaring – blot 
en stor lyst til at give en 
hånd med og sørge for 
at dagene bliver gode for 
børnene 

 ❚ Hvor kan jeg tilmelde 
mig? www.skoleol.dk/
frivillig/

 ❚ Hvor kan jeg finde mere 
information? www.sko-
leol.dk/frivillig/ 

MERE INFORMATION:
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Fællesspisning i Prismen: 
En ny mulighed for at 
styrke fællesskabet på 
Amager

KOMMENTAR AF AMAGER 
TRYGHEDSPARTNERSKAB 

Fællesspisning har længe 
været en hyggelig og me-
ningsfuld måde at samle 
mennesker på. Det er en 
tradition, der bringer folk 
sammen over et godt måltid 
og skaber nye relationer. På 
Amager er der allerede flere 
steder, hvor fællesspisninger 
finder sted, og nu er der et 
spændende nyt tiltag på vej 
i Prismen.

I vores nabolag findes der 
allerede fællesspisninger i 
Hørgårdens A-hus den sid-
ste torsdag i måneden og i 
Maskinhallen på Sundholm. 
hver anden torsdag. Disse 
arrangementer har vist sig at 
være populære og tiltræk-
ker en meget bred vifte af 
beboere. Fællesspisningerne 
er ikke kun en mulighed for 
at nyde et godt måltid, men 
også en fast vane for mange 
mennesker. For ensomme 
ældre kan disse spisninger 

være et af de få holdepunk-
ter i hverdagen, hvor de kan 
møde andre og føle sig som 
en del af et fællesskab. Det 
ses særligt i nogle af kirker-
ne, på Drys ind på Englands-
vej, Sløjfen på Øresundsvej 
og flere andre steder, der 
giver både unge og ældre 
mening med tilværelse og 
modvirker ensomhed. 

Kofoeds Skole tilbyder 
også fællesspisninger som 
en del af deres pædagogiske 
tilgang. Her arbejder elever 
og medarbejdere sammen 
om at forberede og nyde 
måltider, hvilket styrker 
både sociale og faglige fær-
digheder, og der bliver også 
inviteret indenfor for andre 
end elever og personale til 
særlige begivenheder. 

I længere tid har Kultur- og 
Fritid Amager Øst fået efter-
spørgsler om netop fælles-
spisninger, som altså nu bli-
ver en realitet. Med det nye 
projekt i Prismen er planen 
at skabe en fast lignende 

mulighed for fællesspisning 
et par gange om måneden, 
hvor beboere kan mødes og 
spise et godt måltid til en re-
lativt billig penge. Frivillige 
vil kunne hjælpe til, og der 
skal uddannes unge, som 
kan bidrage til afviklingen af 
fællesspisningen. Dette til-
tag vil ikke kun styrke fælles-
skabet i nærområdet, men 
også give lommepengejob 
til de unge i området. Lom-
mepengejob har vist sig at 
have en positiv effekt i bo-
ligsociale områder, da det 
giver de unge en mulighed 
for at tjene penge, få arbejd-
serfaring og blive en aktiv 
del af lokalsamfundet.

Fællesspisningerne i Pris-
men vil være et samarbejde 
mellem Amager Partner-
skab, Amagerplanen og Kul-
tur- og Fritid Amager Øst. 
Dette samarbejde sikrer, at 
projektet får den nødvendi-
ge støtte og ressourcer til at 
blive en succes.

Fællesspisninger er ble-

vet et hit mange steder i 
det almene. Kombinationen 
af fællesskab og billig mad 
appellerer til en bred, blan-
det beboergruppe og giver 
mulighed for både at møde 
nye naboer og prøve nye 
retter og ingredienser. Pro-
jektet er baseret på et nyere 
tværfagligt forsknings- og 
praksisfelt, som kaldes so-
cialgastronomi. Det handler 
om at bruge maden som en 
løftestang for social foran-
dring, fællesskaber og bæ-
redygtighed på tværs af kul-
turer, generationer og social 
status.

Fællesspisningerne i Pris-
men vil være en glimrende 
måde for alle - også børne-
familier - at komme ud og 
møde nye mennesker. Det 
er en mulighed for at styrke 
fællesskabet og skabe nye 
relationer i vores nabolag. 
Første arrangement forven-
tes at blive afviklet i løbet af 
foråret 2025.

Sundbyernes 
Seniorklub inviterer til 
motionsfloorball for 
voksne og seniorer

AF SUNDBYERNES 
SENIORKLUB

Kom og bliv en del af et 
socialt fællesskab, hvor du 
kan møde nye mennesker 
og have det sjovt samtidig 
med, at du holder dig ak-
tiv og sund. Vores dygtige 
instruktør Elias vil hjælpe 
dig hele vejen og tilpas-
ser træningen, så alle kan 
være med, uanset niveau 
og udgangspunkt.

Du skal bare huske in-
dendørssko, en flaske 
vand og noget tøj du kan 
bevæge dig i. Resten sør-
ger vi for! Det foregår hver 
mandag kl. 13 – 14 i loka-
lerne Geislersgade 17.

Har du spørgsmål, så 
kontakt instruktør Elias 
With på tlf. 22778416 eller 
info@idraet.nu. Læs også 
mere på hjemmesiden 
sundbyernesseniorklub.dk

Flere og flere har fået øjnene op for, 
at motionsfloorball er en sjov måde 
at holde sig i gang på. Ikke mindst for 
alle os, som er oppe i alderen og ikke 
dyrker motion så meget. Sundbyernes 
Seniorklub har er gået sammen med 
Idrætsfællesskabet om at tilbyde 
floorball på Amager i små hold – helt 
gratis

Du skal bare huske nogle indendørssko,  en
flaske vand og noget tøj du kan bevæge dig i.

Resten sørger vi for! 
Har du spørgsmål, så kontakt Elias på tlf.

22778416 eller info@idraet.nu

MotionsFloorball
 for voksne og seniorer 

 Kom og bliv en del af et socialt
fællesskab, hvor du kan møde nye

mennesker og have det sjovt
samtidig med at du holder dig

aktiv og sund.
Vores dygtige instruktør Elias vil
hjælpe dig hele vejen og tilpasser
træningen, så alle kan være med,
uanset niveau og udgangspunkt.

2025

Vi træner hver mandag kl. 13-14 på 
Geislersgade 17, 2300 Amager

Judoklub med store ambitioner

AF HENRIK HEMMINGSEN, 
SPORTSCHEF I AMAGER 
JUDO SKOLE

Klubben, som altid har væ-
ret hjemmehørende i Ama-
ger Øst i området omkring 
Strandlodsvej, er med sine 
600 medlemmer Danmarks 
største. Klubben har søgt 
Klubhus-puljen og fået en 
betinget bevilling fra Køben-
havns Kommune. Bevillingen 
på 3,3 millioner kr. er dog 

fastsat til 2026, men judo-
klubben er i dialog med Kul-
tur- og Fritidsforvaltningen 
om en fremrykning til 2025, 
således at klubben forhå-
bentlig allerede fra efteråret 
2025 kan glæde områdes 
mange judoudøvere med en 
tidssvarende judohal og fa-
ciliteter.  

MULTIFUNKTIONEL 
INDRETNING
Judoklubben står selv for 

indretning og opførsel af alt 
indvendigt i lokalerne, hvis 
det flasker sig efter planen, 
er klubben klar til at åbne i 
de nye fantastiske rammer 
i efteråret 2025. Det bliver 
multifunktionelt, således 
at der både kan være en 
stor sal til træningslejre og 
stævner, eller salen kan op-
deles i tre mindre judosale 
til almindelig træning. Faci-
liteten bliver også Køben-
havns eneste fasteliggende 
stævnehal, som kan rumme 
stævner med op til 200 del-
tagere per dag. 

UKRAINERE FÅR 
GLÆDE AF SOCIALT 
PARTNERSKAB
Amager Judo Skole har også 
fået fornyet deres sociale 
partnerskab med Køben-

havns Kommune, hvilket sik-
rer, at klubben kan forsætte 
sit arbejde på skolerne og 

med ukrainske flygtninge. 
Der er både ukrainere, som 
begynder til judo her i Dan-

mark, men også dygtige 
judokæmpere, som er kom-
met til landet og forsætter 
deres judokarriere her i lan-
det. 16-årige Illia Oliinyk fra 
Ukraine vandt det danske 
mesterskab i U18 aldersklas-
sen under 66 kilo ved DM i 
november måned. Vi er me-
get glade for at bidrage til 
integration gennem judo og 
sport.  Amager Judo Skole 
blev her landets absolut 
stærkeste og mest vindende 
judoklub. 

Amager Judo Skole er 
en breddeklub, men er 
i de senere år også igen 
begyndt at satse på eliten, 
og den nye 850 m2 multi-
funktionelle judohal giver 
i den grad mulighed for 
at satse på begge dele.

Amager Judo Skole har store 
ambitioner og deres nye store 
multifunktionelle judohal er rykket et 
skridt nærmere med en bevilling fra 
Klubhuspuljen 

      Judomåtten i den nye judohal bliver på 390 m2.  Foto: Briggroup
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Trygge rammer for 
spirende unge musikere
Musikforeningen RUSK er placeret midt på Amagerbro og har i alt 17 
øvelokaler med trygge rammer for unge musikere

AF THEJS NYLAND 
SØRENSEN, 
MUSIKFORENINGEN RUSK

På kontoret sidder Rasmus, 
som er leder af stedet, og 
Thejs, som er ansat, og pas-
ser driften af foreningen, 
men døren er altid åben for 
medlemmerne til en snak om 
alt og intet.

Musik i fællesskab er det, 
Musikforeningen RUSK er 
bygget op omkring, og med-
lemmernes tryghed kommer 
altid i første række.

I København er der en 
stor mangel på øvelokaler, 
og selvom musikforeningen 
med sine 17 lokaler, ikke har 
de største udvidelsesmulig-
heder, går foreningens be-
styrelse og kontor meget op 
i at værne om plads til alle 
personer, uanset hvem de er.

RUSK er en musikforening, 
der dækker hele København, 
men dna'et ligger i lokalmil-
jøet på Amager, og tager ud-
gangspunkt i at have et godt 
samarbejde med sine naboer 
hos BETA, Amager Bio, Fem-
øren og ZeBU.

RUSK støtter også op om 
de frivillige booking-grup-
per rundt i København.

"Vi arbejder med en åben-
dør-kultur. Folk skal møde et 
smil, når de kommer ind hos 
os, og de skal føle, at der er 
plads til at være sig selv og 
komme, som man er," siger 
Rasmus og Thejs.

"I disse kredse, kan man ri-
sikere at blive mødt af en sur 
mule, og da musikbranchen til 
tider kan være en hård bran-

che, er det vigtigt, at der er 
et sted, hvor man bliver mødt 
med åbne arme og et smil."

TRYGGE MUSIKALSKE 
RAMMER
Foreningen har de sidste par 
år arbejdet på at skabe tryg-
ge rammer for unge kvin-
der og køns-minoriteter. I 
samme ombæring har RUSK 
stillet et gratis lokale til rå-
dighed for Idrætsprojektet, 
som arbejder med at få unge 
mennesker væk fra gademil-
jøet og ind i de positive fæl-
lesskaber. Alt dette er med til 
at sikre og viderebygge den 
mentale sundhed, hvor især 
stress, angst og depression 
har været en stor problema-

tik blandt mange musikere 
de sidste mange år. 

Brobygning er en vigtig 
del af fælleskabsforståelsen, 
og jo mere vi kan samarbej-
de på tværs af foreninger, jo 
mere kan vi løfte i flok, og jo 
bedre faciliteter kan vi skabe 
for alle de unge musikere, 
der søger nogle trygge øve-
lokaler og positive fælles-
skaber.

FOLKEOPLYSENDE 
FORENING
Da RUSK er en folkeoplysen-
de forening, bærer vi også 
på et socialt ansvar. Dette 
betyder, at vi blandt andet 
taler med vores medlemmer 
om retninger i musiklivet, 

samtidig med at vi guider 
dem igennem alt fra presse-
tekster til, hvordan man sen-
der en mail til et spillested.

Derudover taler vi tit med 
dem om, hvilke erfaringer 
det kræver, hvis man gerne 
vil ud på de større scener, 
dog uden at negligere, at no-
gen også bare gerne vil spille 
for sjov.

Man kan både være pas-
sivt og aktivt medlem af 
Musikforeningen RUSK, 
og som medlem støt-
ter man også op om det 
københavnske musikmiljø 
og alle de frivillige grup-
per, der arrangerer festi-
valer rundt i København.

Amagerflyverne har taget  
et ekstra socialt tiltag i nye lokaler    
Amagerflyverne skaber sociale fællesskaber på tværs af alder og etnicitet og 
har til huse i foreningshuset i Geislersgade 17 – og nu også på 1. sal om lørdagen 

AF GITTE KÜNKELS, 
AMAGERFLYVERNE

Dette ekstra tiltag er forhå-
bentlig det første af flere,  der 
med tiden giver mening at 
udvikle på. De sociale tiltag 
vi vil lave i Amagerflyverne, 
er baseret på, at frivillige har 
lyst til at lægge lidt tid i at 
hygge sig med andre og har 
lyst til at give sig selv og an-
dre nye muligheder i livet.  

Vi er i Amagerflyverne 
begyndt at udvikle et motto 

– ALENE KAN VI MEGET. – 
SAMMEN KAN VI MERE. – 
TALER VI SAMMEN OG LYT-
TER TIL HINANDEN, KAN VI 
MEGET MERE, OG DET FÅR 
MERE TIL AT SKE.  Ikke at alt 
er muligt i Amagerflyverne, 
men er det et ønske, er det 
noget, vi kan se, om vi kan 
iværksætte på et tidspunkt.  

SAMARBEJDE MED 
NABOERNE
Vi er begyndt et samarbej-
de med lokalmiljøet blandt 

andet lidt med Nabocen-
tret, da det ikke er planen, 
at Amagerflyverne skal 
kæmpe med de brugere, 
der er i Nabocentret, men 
være et ekstra tilbud, og da 
Nabocentret har lukket om 
lørdagen, var det oplagt, at 
vi begynder at holde åbent 
om lørdagen. Samtidig med, 
at vi har søgt lokale dona-
tioner til vores bankospil i 
Amager Centret.  

Om mandagen har vi 
åbent i stueetagen, for dem, 
der har et behov og kan, 
fra kl. 9 om morgenen til kl. 
11. I det tidsrum serverer vi 
gratis morgenmad til 9.50 
og banko fra 10-11 - gratis. 
Lørdagsåbent foregår på 1. 
sal, efter en forespørgsel på 
mere åbent til socialt fælles-
skab.  Om lørdagen serverer 
vi frokost til 20 kr. Lørda-
gen er ren social hygge, vi 
får sammen frokosten til at 
fungere.  

Er du nysgerrig så følg os 
gerne på vores Facebook-
side ”AMAGERFLYVERNE”, 
hvor alt bliver annonceret. 

3. marts tager vi til Tøn-
deslagning i Store Magleby. 

I april er vores tur stadig 
uafklaret. Se på Facebook-
siden eller mød op, når vi har 
åbent. 

21. maj tager vi en gåtur 
til Christiania og ser lidt på 
det hele og tager mad og 
drikke med.  

Ekstrature og ændringer 
bliver annonceret på Face-
book.  

Savner du noget selskab og 
har tiden til at kigge forbi, så 
kom endelig og se, om vi er 
gruppen for dig. Har du lyst til 
at høre om, hvordan du even-
tuelt kan blive frivillig, kontakt 
da gerne Gitte Künkels på tlf. 
21806724 eller mail: gitte@
amagerflyverne.dk

Pickleball for seniorer

AF ANITA HAMMER, 
MEDLEM AF PICKLEBALL-
FORENINGEN

HVAD ER PICKLEBALL?
Pickleball er en ketsjer-
sport. Spillet blev opfun-
det i USA for mere end 50 
år siden, men først i 2018 
startede det i Danmark – 
og siden er det gået rig-
tig stærkt! Det er en af de 
hurtigst voksende sports-
grene i verden, og især 
seniorer har taget spillet til 
sig på vore breddegrader.

Der spilles med en let-
vægtsbold og halvstore 
bats på en bane på stør-
relse med en badminton-
bane, og de fleste steder 
bruges for nemheds skyld 
netop en badmintonbane. 
Man er 4 spillere på banen, 
men man kan også være 2 
spillere.

Hvis du forestiller dig en 
god blanding af strand-ten-
nis, padel-tennis, badmin-
ton, tennis og bordtennis, 
så er du inde på noget af 
det rette. Spillet er ikke så 

hårdt som tennis, og allige-
vel får man masser af sved 
på panden! Det er først og 
fremmest et sjovt og socialt 
spil på alle niveauer og for 
alle aldre. Om sommeren 
kan det let spilles udendørs, 
og ikke sjældent ses bed-
steforældre og børnebørn i 
en sjov dyst.

VIL DU VÆRE MED?
Har du fået lyst til at spil-
le pickleball? eller bare 
prøve et par gange, før 
du beslutter dig? Så kon-
takt Bent Randrup på pia-
bent@tdcspace.dk. Vi spil-
ler indtil videre mandag 
kl.12-14, tirsdag kl.12-14 og 
torsdag kl.12-13. Du væl-
ger selv, hvilken dag eller 
dage, du vil spille. Vi har 
alt udstyret, du skal bare 
medbringe indendørs sko, 
godt humør og tøj, du kan 
bevæge dig i.

Amager Øst Lokaludvalg 
har støttet pickleball 
i Prismen med 5.000 
kr. fra bydelspuljen.

I Prismen kan man nu spille pickleball 
midt på dagen. Hovedstadens 
Basketball Fællesskab har taget initiativ 
til at starte en afdeling med pickleball 
for seniorer. Det foregår i Prismen, og 
vi er foreløbig 14 spillere. Men vi kan 
sagtens være flere

     Pickleball er sjovt og holder dig frisk  Foto: Martin Lademann

AI revolutionerer 
erindringsskrivning

AF JOHN KNUDSEN, IT-
UNDERVISER

AI/ChatGPT hjælper dig 
med at strukturere dine hi-
storier, forbedre læsbarhe-
den og finde kreative må-
der at fortælle livets store 
og små øjeblikke på.

Ved at bruge AI kan du:
 ❚ Få hjælp til at finde en 

spændende titel og en 
fængende indledning

 ❚ Strukturere fortællin-
gen, så den bliver klar 
og sammenhængende

 ❚ Forbedre sproget og 
gøre teksten mere 

levende
 ❚ Få forslag til nye afsnit 

og ideer til videreud-
vikling

Uanset om du er erfaren 
skribent eller førstegangs-
forsøger, gør AI det nem-
mere at bevare og formidle 
dine minder, præcist, leven-
de og engagerende. Gør 
dine erindringer uforglem-
melige, lad AI være din skri-
vepartner!

John Knudsen har stude-
ret AI’s potentiale igennem 
flere år, herunder undervist 
seniorer på Stadsarkivet og 
hjælper dig gerne i gang 
med skriveopgaven enten 
individuelt eller på hold. 
Han bruger selv AI privat 
og på et plejehjem for at 
støtte kreativ skrivning og 
kommunikation.
Kontakt: John Knudsen, 
SMS: 2943 3553 eller 
mail: IT-John@SeHer.dk

Med kunstig 
intelligens er 
det nu lettere 
end nogensinde 
at skrive sine 
erindringer 

      Rasmus og Thejs tager imod i RUSK. Foto: Peter Cytryn



NR. 12512 AMA’RØSTENNYHEDER / MILJØ OG KLIMA

AF SOFIE JACOBI, LOW 
IMPACT POSSE

Københavnerne elsker gen-
brug, og bydele som Nør-
rebro og Amager er de se-
neste år blevet hotspots for 
thrifting (at gå på jagt efter 
genbrugsfund) med et væld 
af nye genbrugsbutikker, der 
jævnligt skyder op. Sammen 
med glæden ved genbrug, 
er interessen for byttemar-
keder, loppemarkeder, hvor 
alt er gratis, også vokset. 
Sidste sommer og efterår in-
viterede den grønne gruppe 
Low Impact Posse til tøjbyt-
temarked i Kvarterhuset til 
stor begejstring for de lo-
kale. “Hvornår afholder I det 
næste gang?” blev der jævn-
ligt spurgt. Og nu sker det! 

Første byttemarked i 
2025, der er blevet til med 
støtte fra Amager Øst Lokal-
udvalg, finder sted 15. marts. 
Her kan du komme med dit 
brugte tøj og bytte dig til 
nyt. Men som Low Impact 
Posse-metoden understre-
ger: Du behøver ikke give 
noget for at få!

IKKE EN BUTIK
Til byttemarkeder med Low 
Impact Posse bliver tøjet 
ikke vejet, og man bytter 

heller ikke 1:1. I stedet ligger 
fokus på folks individuelle 
behov. Derfor må du gerne 
tage en hel pose tøj uden at 
give noget, ligesom du kan 
aflevere halvdelen af dit klæ-
deskab og gå tomhændet 
hjem. Det er ikke en butik, 
men et alternativ til en butik. 
Udover at få øjnene op for 
værdien af genbrug, så er 
målet at få folk til at træde 
ud af et tankemønster, der 
rimer på den forbrugskultur, 
der er med til at skabe klima-
problemerne, og begynde 
at spørge sig selv: “Hvad 
mangler jeg egentlig?”

ET RART STED AT VÆRE 
Som en ramme for det grøn-
ne tema, vil der til årets byt-
temarkeder være fokus på 
at skabe et hyggeligt rum 
og fællesskab blandt folk i 
bydelen. Sidste år blev der 
blandt andet serveret rom-
toddys med og uden alkohol 
og lavet hyggekroge, hvor 
gæster kunne opholde sig 
og sludre til arrangementet. 
En stemning der på mange 
måder minder mere om en 
pyjamasfest derhjemme end 
et loppemarked. Low Impact 
Posse skriver selv, at de “gør 
sig umage for at skabe arran-
gementer, der kan fungere 

som alternativer til rum, der 
kredser om samfundsnor-
mer, udveksling af penge el-
ler indtagelse af rusmidler.” 

ET MARKED TIL HVER 
(ÅRS)TID
Du kan komme til tøjbytteda-
ge fire gange i løbet af 2025, 
så skriv allerede nu følgende 
datoer i kalenderen: 15/3, 
21/6, 25/10 og 6/12, og så er 
det måske snart tid til en for-
årsrengøring af klædeskabet? 

Overskydende tøj fra byt-
temarkedet vil også gøre 
godt i området, da det lø-

bende vil blive doneret til 
Kofoed Skoles genbrugs-
butik. 

Forny garderoben i den 
grønne sags tjeneste
I 2025 inviterer Kvarterhuset i et samarbejde med Low Impact Posse til 
tøjbyttedage iI Glassalen, første gang 15. marts 

 ❚ Low Impact Posse er et 
fællesskab for folk, der 
deler et håb om en mere 
bæredygtig verden - både 
politisk og i det daglige. 

 ❚ Gruppen Low Impact Pos-
se findes på Facebook, 
hvor brugerne debatterer, 
mødes og deler alt, der 
relaterer sig til grøn livs-
stil og klima. 

FAKTA

      God stemning “Sweater Weather Clothes Swap” i Kvarterhuset, 
september 2024 Foto: Sofie Jacobi

Luftforureningen på Amager er alt for høj

AF HELENE BACH, 
BORGERGRUPPEN 
”BORGERE MOD 
LUFTHAVNSFORURENING”

Mødet tog udgangspunkt i 
to rapporter, der dokumen-
terer en høj koncentration 
af ultrafine partikler i bolig-
områder og ved daginstitu-
tioner omkring lufthavnen. 
Dette dækker også Amager 
Øst. Rapporten viser, at på 
dage med vind fra lufthav-
nen ligger partikel-antallet 
næsten dobbelt så højt som 
på H.C. Andersens Boule-
vard, der anses som en af 
Danmarks mest forurenede 
gader. Det positive er, at det 
nu endelig ser ud til, at poli-
tikerne er parate til at handle 
på oplysningerne. 

ÅRHUS UNIVERSITET 
BAG DE TO RAPPORTER
DCE/Århus Universitet står 
bag de to rapporter, som er 
lavet for henholdsvis Miljø-
ministeriet og Tårnby Kom-
mune. I Miljøministeriets 
rapport er er målt op til tre 
kilometer fra lufthavnen. 

Målingerne viser, at når vin-
den kommer fra lufthavns-
området, måles meget høje 
koncentrationer af ultrafine 
partikler med den højeste ti-
me-middelværdi på 92.000 
partikler per cm3. Timemid-
del-partikelantal højere end 
20.000 betragtes af WHO 
(World Health Organization) 
som høje. Dette bekræfter, 
hvad vi borgere længe har 
kunnet se, nemlig at kon-
centrationen af ultrafine 
partikler, som måles på Kø-
benhavns Kommunes faste 
målestation ved Backersvej 
stiger, når vinden blæser fra 
lufthavnen. Thomas Eller-
mann, som er forskeren bag 
rapporterne, sagde på bor-
germødet, at han ikke selv 
ville bo i området. 

ULTRAFINE 
PARTIKLER ER 
SUNDHEDSSKADELIGE
13 medarbejdere i lufthavnen 
har fået anerkendt blære-
kræft som arbejdsskade, og 
partiklerne stopper ikke ved 
hegnet, men spreder sig til 
boligområder, skoler, børne-

institutioner, fodboldbaner 
og udendørs fritidsarealer. 
Ulla Vogel fra det Nationale 
Center for Arbejdsmiljø, for-
talte, at flybrændstof minder 
om diesel, som man jo ved er 
sundhedsskadeligt. Særligt 
de helt små ultrafine par-
tikler trænger ind i kroppen 
og kan give sygdomme som 
kræft. Kræftens Bekæm-
pelse er i gang med en un-
dersøgelse af de langsigtede 
sundhedskonsekvenser for 
borgerne på Amager, for-
talte de om. Undersøgelsen 
er dog først færdig om to år. 

VIDEN KRÆVER 
HANDLING
Alle politikere, som deltog i 
borgermødet, var enige om, 
at der må gøres noget kon-
kret for at nedbringe luft-
forureningen og beskytte 
børnene. Udover repræ-
sentanter for alle partierne 
i Tårnby Byråd, deltog De 
Radikale fra Københavns 
Borgerrepræsentation samt 
Enhedslisten og SF fra Chri-
stiansborg. Der blev blandt 
andet diskuteret muligheden 
for at flytte stand-pladserne, 
da Tårnby-rapporten viser, 

at flyenes taxikørsel (trans-
port ved egne motorer på 
landjorden) særligt udle-
der ultrafine partikler; brug 
af eldrevne køretøjer til at 
bugsere flyene ud; strengere 
miljøkrav til de selskaber, 
der benytter Kastrup; luft-
rensere i daginstitutioner, 
varslingssystemer og grøn-
ne brændstoffer. Enhedsli-
sten har efterfølgende kaldt 
Transportministeren i sam-
råd for at få svar på, hvad 
han vil gøre for at nedbringe 
luftforureningen og sikre 
borgernes sundhed. 

Som borger håber jeg, at 
lokalpolitikerne i Tårnby, Dra-
gør og Københavns kommu-
ner handler på den nye viden. 
At de i fællesskab råber poli-
tikerne på Christiansborg op, 
også dem i deres egne par-
tier, som sidder på relevante 
ministerposter inden for 
transport, sundhed og miljø. 
Det kunne være et første 
skridt, som viser os borgere, 
at lokalpolitikerne mener det 
alvorligt, at viden forpligter.

Flere informationer: www.
lufthavnsforurening.dk

27. januar var omkring 250 borgere 
samlet på Tårnby Gymnasium til et 
borgermøde organiseret af gruppen 
”Borgere mod lufthavnsforurening” 

      Der er stor bekymring omkring forurening fra lufthavnen blandt de borgere der bor i nærheden.  Foto: Thomas Holbech

Amager Kulturpunkt 
under ombygning

AF VIBEKE SØS NIELSEN, 
LEDER AF KULTUR OG 
FRITID AMAGER ØST

Der skal nye tag og vindu-
er på de gamle bygninger, 
samtidig med at opvarm-
ningen skal opdateres til 
en mere moderne og kli-
mavenlig udgave. Derfor 
vil Musiktorvet og alle de 
skønne kulturhuse, der lig-
ger iØresundsvej nr. 4-8b 
være under ombygning 
det meste af 2025. 

AFLYSTE 
ARRANGEMENTER
Som konsekvens af contai-

nere, stilladser og bygge-
hegn, vil nogle af de kultur-
arrangementer, I normalt vil 
møde i løbet af foråret og 
sommeren være aflyst i år. 
Det beklager vi naturligvis. 

Hvis der er spørgsmål 
om et arrangement eller 
lokaleleje så skriv til bor-
nekulturhusamar@kk.dk 
, så videreformidler vi din 
forespørgsel til den rette 
person. 

Vi opfordrer alle, der be-
væger sig i området, til at 
respektere skiltningen fra 
byggeriet og være særligt 
opmærksomme ved færd-
sel i området.

Den gamle skole på Øresundsvej, som 
vi i dag kalder Amager Kulturpunkt, 
er under renovering. Det er en længe 
ventet og ønsket opgradering af huset 

      Foto: Anne Bøgh, Børnekulturhus Ama’r.
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Så blev det marts – og 
kontoen er nu i overtræk 
for resten af året!
Hvis alle mennesker i verden levede som danskerne, ville vi allerede den 19. 
marts 2025 have brugt jordens ressourcer for hele året. Det viser beregninger 
fra Global Footprint Network, der hvert år fastsætter ‘Country Overshoot Day’ 
eller den nationale overskridelsesdag for hvert land

AF CAROLINE EMMA 
PEDERSEN, MILJØPUNKT 
AMAGER

Fra den 19. marts og resten 
af året lever vi på naturens 
‘kredit’, hvilket er en ikke-
bæredygtig tendens, der 
presser klimaet, biodiversite-
ten og disponible ressourcer 
til fremtiden og den øvrige 
globale befolkning. Denne 

fordeling af ressourcer er 
nemlig meget ulige i forhold 
til lande i det globale syd, 
som har behov for at øge 
deres ressource-forbrug for 
at opbygge en levestandard, 
der opfylder deres basale be-
hov. Og vi lande i det globale 
nord, som allerede har op-
fyldt dette - og mere til - ope-
rerer, groft sagt, i marginaler-
ne for at øge vores komfort, 

men gør det med et massivt 
ressource-forbrug. 

HVAD KAN VI GØRE VED 
DET?
Danmark ligger blandt de 
lande i verden, der tærer hur-
tigst på klodens ressourcer, 
hvilket rejser spørgsmålet: 
Hvordan kan vi vende udvik-
lingen og mindske vores for-
brug? Vi skal uden tvivl kigge 
på den store klinge, og lave 
restriktioner og krav til CO2-
udledning og ressource-an-
vendelse. Her har det blandt 
andet betydning, hvilke krav 
vi stiller til vores politikere. 
Det er især relevant i år, når 
kommunalvalget banker på 
døren i november. I det ultra-
nære, kan vi dog også kigge 
på vores egne hverdags-
praksisser, og gøre det til en 
retningslinje for os selv for 
eksempel at reparere fremfor 
at smide ud.

FÅ HJÆLP TIL AT 
REPARERE DINE TING 
Repair-Café Amager er et 

reparations-fællesskab be-
stående af frivillige, der gra-
tis tilbyder deres hjælp til re-
paration af tøj og elektronik, 
så vi sammen kan gøre op 
med brug-og-smid-væk-kul-
turen. Repair-Café Amager 
har eksisteret siden 2022, og 
kan i 2025 derfor fejre 3-års 
fødselsdag. De holder åbent 
den 3. lørdag i måneden fra 
kl. 12-15 i 'Maker Space' på 
2. sal Kvarterhuset, Jemte-
landsgade 3. Så sving forbi i 
løbet af 2025! Det er vigtigt, 
at du har orienteret dig i ret-
ningslinjerne, som kan findes 
på vores sociale medier eller 
på Repair-Café Danmarks 
hjemmeside, inden du duk-
ker op.

Følg Repair-Café Amager 
på Facebook og Instagram 
og hold dig opdateret 
om kommende events. 
Repair-Café Amager er 
startet op og støttet af 
Miljøpunkt Amager og 
arrangeret i samarbejde 
med Kvarterhuset.

Affaldsindsamling på 
Amager – Kofoeds 
Skole rydder op i 
lokalområdet

AF HASSE BORG 
SØEGREN, KOFOEDS 
SKOLE

Foråret bringer fælles-
skab og grønne initiativer 
til Amager! Kom og vær 
med til at gøre en forskel 
for vores lokalområde ved 
at deltage i affaldsindsam-
lingen den 31. marts kl. 
12:30 – 14:30. Her rydder vi 
op på de grønne områder 
nær Holmbladsgade. Det 
bliver hyggeligt og me-
ningsfuldt at samles om 
at rense vores natur. Alle 
er velkomne til at deltage 
– det handler om at være 
sammen og bidrage til et 
bedre miljø. Lad os vise, at 
vi kan løfte ansvaret sam-
men! Affaldsindsamlin-
gen er en del af Danmarks 
Naturfredningsforenings 
årlige affaldsindsamling i 
uge 14.

VI GØR EN REEL 
FORSKEL SAMMEN
Robert Olsen, forstander 
på Kofoeds Skole, ser frem 
til endnu et år med en fæl-
les indsats for miljøet: 

“På Kofoeds Skole kan vi 
godt lide at passe på tin-
gene. Det er en vigtig op-
gave at passe på hinanden 
og at passe på vores miljø. 
Sidste år samlede vi hele 
250 kg affald. Det viser, at 
når vi står sammen, kan vi 
virkelig gøre en forskel. Vi 
håber, at mange naboer og 
lokale vil komme og være 
med igen i år. Det er nem-
lig sundt at mødes og gøre 
noget i fællesskab.”

FRA IDÉ TIL 
TRADITION
Det ligger måske ikke lige 
for at en organisation, der 
arbejder med nogle af 
samfundets mest udsatte 
mennesker, skal samle 
skrald i lokalområdet. Men 
ideen er faktisk kommet 
fra Kofoeds Skoles egne 

brugere. “Det er vigtigt 
for os, at det er et initiativ, 
som er plantet af brugerne 
selv”, fortæller Robert Ol-
sen. “På Kofoeds Skole 
tilbyder vi et fællesskab til 
folk der – for øjeblikket – 
ikke kan deltage i samfun-
det på samme vilkår som 
de fleste. Vi støtter dem i 
at møde samfundet igen. 
Og samfundet i at møde 
dem. Det er affaldsind-
samlingen et meget kon-
kret eksempel på.”

Det er nu tredje gang, 
Kofoeds Skole arrangerer 
den lokale affaldsindsam-
ling. Marianne Thejls, som 
koordinerer affaldsind-
samlingen og til daglig 
leder to af Kofoeds Skoles 
socialpædagogiske værk-
steder, er imponeret over 
udviklingen: 

“Fra 158 kg i 2023 til 
264,8 kg i 2024, det viser 
virkelig engagementet i 
vores lokalområde. Men 
det aller vigtigste er fak-
tisk ikke mængden af af-
fald, men det fællesskab, 
vi skaber. Det er megafedt 
at lave noget sammen, og 
jeg synes simpelthen, det 
giver sådan en ‘grund-til-
fredshed’ at samle affald. 
Det er synligt. Man kan se 
den forskel, man gør”

SÅDAN DELTAGER DU
Kofoeds Skole holder af-
faldsindsamling på de 
grønne områder nær 
Holmbladsgade – Jenaga-
de, Prags Boulevard og 
Kløvermarken med flere 
– mandag 31. marts. Ind-
samlingen begynder kl. 
12.30 ved Kofoeds Cigar 
i gården på Kofoeds Sko-
le i Holmbladsgade 120. 
Her vil der blive udleveret 
sække, handsker og en 
kop kaffe. Du behøver ikke 
tilmelde dig på forhånd.

Bare duk op og vær 
med, og husk at tage pas-
sende tøj på til vejret.

Den 31. marts 2025 inviterer det 
sociale tilbud Kofoeds Skole til 
affaldsindsamling på de grønne 
områder omkring Holmbladsgade. 
Frivillige, medarbejdere og Kofoeds 
Skoles brugere vil gå sammen om 
at befri naturen og lokalområdet for 
henkastet skrald

     I 2024 blev der samlet over et kvart ton affald på bare to timer      
 Foto: Hasse Borg Søegren

Året der gik i Miljøpunkt Amager 
I Miljøpunkt Amager har vi netop lagt sidste hånd på vores årsberetning 
for 2024, og det er ikke småting vi har nået! Vi kom stærkt fra start med 
vores nye ’Grøn Handleplan 2024-2027’, hvor vi har beskæftiget os med fire 
overordnede indsatsområder 

AF CENTERLEDER DORTE 
GRASTRUP-HANSEN, 
MILJØPUNKT AMAGER

Med 62 aktiviteter, herud-
over udlån af grej og luftmå-
lere har året været fyldt med 
en perlerække af aktiviteter, 
både gode klassikere, men 
også en spændende pallette 
af nye tiltag. 

BLÅ OG GRØN BYNATUR
Traditionen tro startede vi 
året med New Year Cleanup, 
hvor friske borgere samlede 
skrald på Prøvestenen Syd 
for 3. år i streg med Prøve-
stenens Natur- og Fritidsfor-
ening. Vores flagskibspro-
jekt inden for ’Blå og grøn 
bynatur’ var at skabe et nyt 
byrum og et blomstrende 
fællesskab ved Prags Bou-
levard 57-67. I projektperio-
den har miljøpunktet holdt 
16 forskellige workshops og 
arrangementer med over 
500 deltagere. På miljø-
punktets hjemmeside kan du 
se en kort video, der fortæl-
ler om projektet. 

I 2024 har vi desuden ta-
get de første svømmetag 
mod en maritim nyttehave, 
da vi holdt et inspirations-
møde omkring dyrkning af 

muslinger og tang. Hvis du 
er nysgerrig på det, så følg 
os på de sociale medier.

GRØNNE 
HANDLEFÆLLESSKABER
Vores flagskibs-projekt in-
den for ’Grønne handlefæl-
lesskaber’ i 2024 var Lokalt 
Klimatopmøde for Amager. 
90 topengagerede borgere, 
foreninger og organisationer 
mødtes i Kulturhuset Islands 
Brygge til inspirationsoplæg 
og idé-udvikling om klima-
handlinger igennem fælles-
skaber. Du kan læse mere 
om det på Miljøpunkt Ama-
gers hjemmeside.

I 2024 startede vi desuden 
et nyt engelsksproget ini-
tiativ, nemlig Donut Cinema. 
Og samtidig var vi også er en 

del af den verdensomspæn-
dende festival Global Donut 
Days, der er med til at udbre-
de kendskabet til doughnut-
økonomi.

Vi har fortsat to åbne er-
hvervsnetværk, henholdsvis 
et for de små butikker i Go-
Green Amager- netværket 
og et for de større virksom-
heder i Klimanetværk Ama-
ger, hvor vi udveksler viden 
og erfaring med grøn omstil-
ling. 

REN LUFT
Vores flagskibs-projekt in-
den-for indsatsområdet ‘Ren 
luft’ er EU-projektet GREEN-
GAGE, som der kom luft un-
der vingerne på i 2024. Der 
er indkøbt 20 mobile luft-
kvalitets-målere, som frivil-

lige kan låne til at måle luft-
kvaliteten på udvalgte ruter, 
som en del af borgerind-
dragelse og dataindsamling 
til projektet. Kontakt miljø-
punktet, hvis du vil bidrage 
i 2025. 

CIRKULÆRT 
HVERDAGSLIV
Indenfor indsatsområdet 
‘Cirkulært hverdagsliv’, har 
vi haft en række aktiviteter 
med fokus på affaldssorte-
ring, genbrug, upcycling og 
reparation. Plastikpose-frit 
Amager kunne i år fejre 6-års 
fødselsdag, og at de seje fri-
villige nu har syet mere end 
7400 stofposer siden pro-
jektet begyndte i 2018. Og 
Repair-Café Amager kunne 
fejre 2-års fødselsdag. Ud-
over den månedlige åbnings-
dag den 3. lørdag i måneden 
fra kl. 12-15 i Kvarterhuset har 
de frivillige også deltaget til 
Green Friday på Kofoeds 
Skole. I 2024 har 333 borge-
re været forbi og 524 kg ting 
og sager er blevet fixet. 

Her i år ser vi blandt an-
det frem til at invitere dig til 
lancering af ”Vildt nok, Ama-
ger”, Copenhagen Sprint Cy-
kelpitstop, høstfest på Prags 
Boulevard og meget mere.

        Foto: Søren Weile
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Har du tilmeldt dig

Lokaludvalgene på Amager har oprettet et 
digitalt panel for at styrke forbindelsen til 
erhvervslivet.

Vi planlægger at sende et par årlige mails om fx 
trafik, netværk og forholdene for erhvervslivet. 

Skal din virksomhed være med? 

Scan QR-koden eller tilmeld dig her
amageroestlokaludvalg.kk.dk/erhvervspanelet

Erhvervspanelet?

Fred  & Frihed
4. maj kl. 19.00 - 20.00
Sundby Kirkegård, Gl. afdeling

Vær med til at fejre 80 året for Danmarks 
befrielse og mindes de mange, der mi-
stede livet i kampen for friheden under 
2. verdenskrig.

Sammen sender vi også en tanke til
dem, som er ramt af krig og ufred rundt 
om i verden i 2025.

Kaya Brüel og Ole Kibsgaard
vil igen i år stå for musik til 
fællessang.
Der vil derudover være taler, 
en kop kaffe og guidede ture 
til frihedskæmpergravene på 
Sundby Kirkegård, Gl. 
afdeling (Mellem Kirkegårdsvej 
og Kastrupvej).

Vil du hjælpe med 
det praktiske?
Kontakt lokaludvalgsmedlem 
Randi Sørensen 
og hør nærmere: 

randiprivat@gmail.com

Vi ses d. 4. maj

Arrangementet 
sponsoreres af

Bristol 
Blomstergård

Vi tænder tusinde lys i den mørke tid
År efter år, er det Amager Butikkerne, der sørger for at 
julen bliver lidt lysere. Vi hænger kæderne op, så gran, 
hjerter og lys skaber julestemning for de mange tusinde, 
der færdes i gaderne på Amager i december

AF MICHAEL MOSSEFIN, 
AMAGER BUTIKKERNE

”Det startede vistnok for 
45 år siden” fortæller Rene 
Steinvig. Han er vinhandler 
på Amager og medlem af 
bestyrelsen i Amager Butik-

kerne, som er foreningen for 
de handlende på Amager. 
“Dengang hed vores for-
ening Sundbyernes Handels-
forening. Det var her man 
tog initiativ til, at Amager 
skulle have et juleoptog og 
julelyskæder i gaderne.”

I dag er det stadig Amager 
Butikkerne, der hvert år sør-
ger for, at optoget og lyskæ-
derne spreder glæde og lys i 
en mørk tid.

AFHÆNGIG AF STØTTE
“Vi er glade og stolte over at 

kunne give Amager denne ju-
legave hvert år. Men forenin-
gen bliver jo drevet af frivillige 
kræfter og har begrænsede 
midler til rådighed. Det er 
egentlig ikke vores ønske at 
stå alene med denne opgave. 
I andre byer er det for eksem-
pel kommunen der financierer 
og faciliterer julebelysningen. 
Men indtil videre har vi påta-
get os opgaven hvert eneste 
år. Dog kan vi ikke gøre det 
uden økonomisk støtte. Vi er 
totalt afhængige af bidragene 
fra Amager Øst og Amager 
Vest Lokaludvalg. Så vi er dybt 
taknemmelige for, at lokalud-
valgene atter valgte at støtte 
julebelysningen i 2024,” slår 
Rene fast.

“Amager Butikkerne ejer 
kæderne. Vi sørger for op-
sætning og nedtagning af 
lyskæderne samt opbevaring 
og vedligeholdelse. Sammen 
med el-forbruget koster det 
omkring 230.000 kroner om 
året, hvoraf lokaludvalgene 
har bidraget med lidt over 
halvdele,” fortæller Rene.

FÆRRE KÆDER
Selv med bidragene fra lo-
kaludvalgene og de butikker, 
virksomheder, foreninger og 
private, der også støtter ju-
lebelysningen, er det dog en 
udfordring at vedligeholde 
og forny kæderne. “Sidste år 
var vi nødt til at kassere en 

del kæder, der ikke længere 
duede. Og selv om vi købte 
nye, var det desværre ikke 
nok til at erstatte de gamle,” 
fortæller Rene og tilføjer, 
“Derfor var der færre kæder 
til rådighed i december. Det 
betød, at der nogle steder var 
større afstand mellem kæ-
derne, end der plejer at være. 
Vi vil derfor bruge den nær-
meste fremtid til at forsøge 
at finde nye muligheder for 
at få støtte til indkøb af nye 

kæder, så vi kan hænge flere 
op til næste jul,” slutter Rene.

Se filmen med juleoptoget 
og julebelysningen her:
https://amagerbutik-
kerne.dk/det-sker/
tak-for-et-godt-aar/

 ❚ Julekæderne hænger 
på Amagerbrogade 
fra Gyldenrisvej – hvor 
juleoptoget starter – til 
Christmas Møllers Plads 
og i sidegaderne Holm-
bladsgade, Øresundsvej 
og Englandsvej.

 ❚ Den samlede pris for 
lyskædernes opsætning, 
nedtagning, vedlige-
holdelse, oplagring og 
elforbrug er ca. 230.000 
kroner om året.

 ❚ Lyskæderne bliver sat op i 
november og bliver taget 
ned mellem jul og nytår.

 ❚ Kæderne bliver tændt 
den sidste lørdag i no-
vember samtidig med, at 
juleoptoget starter ud fra 
Gyldenrisgade. 

 ❚ Der er omkring 50 kæder 
og i alt omkring 3.000 
LED-pærer.

FAKTA OM 
JULELYSKÆDERNE

 ❚ Amager Butikkerne er 
en forening for handels-, 
håndværks- og service-
virksomheder på Amager. 
Amager Butikkerne har 
eksisteret i mere end 130 
år. Foreningen arbejder 
for, at øen har byens 
mest aktive, tidssvarende 
og varierede handelsliv, 
som altid dækker alle de 
lokale forbrugeres behov 
og samtidig bidrager til 
at dyrke og styrke øens 
særlige kulturelle og 
sociale liv.

 ❚ Ud over at sætte fokus 
på Amagers handelsliv 
gennem lokalpressen 
og de sociale medier, så 
søger Amager Butik-
kerne også indflydelse på 
Amagers udvikling. Og 
først og fremmest står 
Amager Butikkerne bag 
en lang række tilbage-
vendende aktiviteter, som 
for eksempel juleoptog, 
julebelysning, fastelavns-
fest og majfest. Til glæde 
for alle der bor og færdes 
på Amager.

FAKTA OM AMAGER 
BUTIKKERNE

      Julebelysningen tændes altid den sidste lørdag i november. Juleoptoget var i 2024 større og længere 
end nogensinde med omkring 1.000 deltagere og 100 køretøjer til glæde for de cirka 80.000 store og små 
tilskuere.  Foto: Lars Ege, Field Production
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... til fx at udvikle grønne områder,
kultur og kunst i Amager Øst.
Skriv til os, hvis du vil vide mere!

  aoelu@kk.dkaoelu@kk.dkamageroest amageroestlokaludvalg
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Kulturoplevelser  
for alle

AF POVL RASMUSSEN, 
LIV I SUNDBY

15. marts er der flødebolle-
kursus for børn og voksne, 
og et par dage efter er der 
vegetarisk madworkshop.

Pladsen tillader ikke om-
tale af alle arrangementer-
ne, men som en appetit-
vækker nævnes nogle få:

GUD BAG TREMMER 
Hvordan er det at være 
præst i et fængsel? Det gi-
ver Erik Adrian et bud på 
en aften i april, hvor han 
også fortæller om Fange-
koret.

Og apropos fængsel så 
lægger Ørestad Bibliotek 
lokaler til en aften om den 
kriminelle underverden 
med Carsten Norton, vært 
på TV2’s kriminalmagasin 
Skygggesiden.

BØGER OG MAD
Forfatteren Morten Pape, 
der for nylig udgav roma-
nen Nøglebarn, vil i maj på 
Solvang Bibliotek dykke 
ned i sin familiehistorie

Der er god mulighed for 
at kombinere bøger og 
mad med hinanden, når 
bibliotekarerne på Øre-
stad Bibliotek indtager 
Traktørstedet på Vesta-
mager til arrangementet 
”Mad der smager, og bø-
ger der behager”.

Hvis man ellers mangler 
inspiration til sommerens 
læsning, er der i juni ideer 
at hente over en kop kaffe i 
Byparken i Ørestaden.

AMAGER BESAT
I anledning af 80-året for 
befrielsen er der et bil-
ledforedrag med histori-

ker Paul Hartvigson om 
2. Verdenskrig med fokus 
på Amager og Christians-
havn.

Besættelsestiden er 
også emnet for et fore-
drag med Lis Frederiksen 
om dansk teater, og hvor-
dan man måtte balancere 
på en knivsæg for ikke at 
komme i alvorlige pro-
blemer med besættelses-
magten.

FLOWER-POWER OG 
JAZZ
Den musikalske rundtur er 
blandt andet en foredrags-
koncert med musikeren 
Thomas Ulrik Larsen, der 
fortæller om Pink Floyd, 
et af flower-power-tidens 
store navne.

I samarbejde med Sund-
by Kirke er der i juli tre 
jazzkoncerter under Co-
penhagen Jazz Festival 
2025.      

PROGRAM OG PRISER
Hele programmet kan ses 
på hjemmesiden www.livi-
sundby.dk, hvor der også 
kan købes billetter. Det er 
også her kan man melde 
sig ind i foreningen, hvis 
man ønsker at støtte for-
enigen og samtidig få ra-
bat på arrangementerne.

Det trykte program kan 
fås på bibliotekerne. Og nu 
igen også på Solvang Bib-
liotek, der er foreningens 
hjemadressse, og som er 
genåbnet efter tre års re-
novering.

Alle kan være med. Gra-
tis eller billetpriser op til 
75 kr. - dog kun 30 kr. for 
medlemmer. Et medlem-
skab koster kun 150 kr. om 
året.

Kulturforeningen Liv i Sundbys 
forårsprogram overgår igen sig 
selv med et varieret udbud af 
kulturoplevelser

Prisvindende jazzmusik 
kommer til Amager
Fredag den 31. januar lancerede Amagerbro Jazz et spritnyt koncertprogram 
fyldt med prisvindende pianister, entusiastiske hornsektioner og innovative 
kompositioner 
AF SANDRA PALDRUP, 
AMAGERBRO JAZZ

”Vi glæder os til en ny sæson i 
Amagerbro Jazz, som vi håber, 
både vil byde på overraskelser, 
levere smil på læben og få os 
til at være sammen om mu-
sikken,” siger Sandra Paldrup, 
der er med i den nye booking-
gruppe i Amagerbro Jazz. 

Ved næste koncert den 21. 
marts gæster den interna-
tionalt anerkendte pianist, 
komponist og arrangør Ka-
thrine Windfeld Amagerbro. 
Kathrine Windfeld vandt i 
december 2024 prisen som 
Årets Livenavn i DMA Jazz. 

Denne aften spiller hun 
med sin sextet, som vil 
spille Windfelds komposi-
tioner med elegance og en-
tusiastisk drive og med en 
horn-sektion, der vil veksle 
mellem spændstigt ensem-
ble-spil og stærke, person-
lige soloindsatser.

Sextetten har spillet sam-
men i fire år, inden de i 2024 
debuterede med albummet 
”Al Dabaran”. To af musiker-

ne er veteraner fra Windfelds 
big band, bassisten Johan-
nes Vaht og trommeslageren 
Henrik Holst Hansen. Der-
udover kommer fra Polen 
trompetisten Thomasz Da-
browski, tenor-saxofonisten 
Marek Konarski og den sven-
ske alt- og sopran-saxofonist 
Hannes Bennich; musikere 
der med Kathrine Windfeld 
ved pianoet skaber stor lyd, 
dynamik, spændstighed og 
nogle skarpe arrangementer. 

KOMMENDE KONCERTER 
DENNE SÆSON HOS 
AMAGERBRO JAZZ: 

 ❚ Kathrine Windfeld Sextet, 
21. marts 

 ❚ Clothing Club, 25. april
 ❚ Rasmus Sørensen Trio, 

16.maj (Vinderen af Da-
nish Music Awards prisen 
”Årets Musiker 2024”)

 ❚ Aarhus Jazz Orchestra, 
13. juni

NY BOOKINGGRUPPE I 
AMAGERBRO JAZZ
Denne sæson er den før-
ste sæson, som er planlagt 
af den nye bookinggruppe 
hos Amagerbro Jazz: Trine 
Lehmann, Harald Arnbak og 
Sandra Paldrup. 

”Foruden et ønske om at 
løfte arven fra den tidligere 
booker Gustaf Gimm har 
vi som booking-gruppe et 
stort ønske om at præsen-
tere endnu mere ny dansk 
jazzmusik, med fokus på ak-
tualitet, diversitet og humor 
for jazz-gæsterne på Ama-
ger,” siger Trine Lehmann. 

OM AMAGERBRO JAZZ
Amagerbro Jazz er skabt 
af frivillige jazz-entusiaster 
i fællesskab med det lokale 
kulturhus, Kvarterhuset. Si-
den 2013 har Amagerbro 
Jazz arrangeret en lang ræk-
ke koncerter med vægt på 
nutidig jazz. Scenen er Kvar-
terhusets prisbelønnede sal 
tegnet af Dorthe Mandrup 
med plads til op til 75 pub-
likummer.

      Ny bookinggruppe i Amagerbro Jazz, fra venstre Sandra Paldrup, 
Harald Arnbak og Trine Lehmann Foto: Amagerbro Jazz

Troldmandsdag på  
Sundby Bibliotek
Det bliver en noget anderledes dag i Kvarterhuset, når Sundby Bibliotek 
lørdag 22. marts slår dørene op til den store Troldmandsdag for alle magi-
glade børn i 3-14 års-alderen og deres voksne. Det sker i anledning af 
Københavns Bibliotekers årlige børnelitteratur-festival ‘Vi elsker bøger’, der 
denne gang løber af stablen 17.-22. marts 2025

AF BIBLIOTEKAR HELLE 
MELDGAARD

FANTASYUNIVERS, DER 
SKABER LÆSELYST
Harry Potter-serien har væ-

ret en indgang til læsning for 
mange børn og unge verden 
over og har skabt en varig in-
teresse for litteratur. Serien 
har ikke kun holdt sin popu-
laritet, men fortsætter med 

at inspirere nye generationer 
til at dykke ned i bøgernes 
magiske universer.

 Som læseundersøgelsen 
Børn og Unges Læsning 2021 
viser, har fantasy-genren en 
særlig evne til at fange børns 
fantasi og vække deres lyst 
til at læse. Når børn lever sig 
ind i fortællinger om trold-
mænd, magiske skoler og 
episke eventyr, åbner det 
ofte døren til en bredere lit-
terær interesse og kan inspi-
rere dem til at opdage nye 
fortællinger. På den store 
Troldmandsdag vil Sundby 
Bibliotek blandt andet præ-
sentere de besøgende for en 
række nyere bøger, som alle 
kan tænkes at falde i god 
jord hos de børn, der ønsker 
inspiration til mere læsning 
inden for fantasy-genren. 
Program for Troldmandsda-
gen 22. marts kl. 10 – 14.30: 
Kl. 10.00-12.00: Hør om 
pasning af ugler med 
Ugleriget (Kræver tilmel-
ding via Billetto.dk)
Kl. 11.00 og kl. 13.00: 
Få genfortalt Harry Pot-
ter på 15 minutter
Kl. 12.30-14.15: Hils på 
Yin Yang dragerne, der 
går rundt i Kvarterhuset

Kl. 14.30: Tak for i dag! 

HELE DAGEN:
 ❚ Deltag i krea-workshops, 

og lav for eksempel din 
egen tryllestav

 ❚ Prøv vores Quidditch-
forhindringsbane

 ❚ Bryg eliksirer
 ❚ Tag et greenscreen-foto 

udklædt som Hogwarts-
elev

 ❚ Få ansigtsmaling inspire-
ret af fantasy-universet

 ❚ Lav en badge med et 
Hogwarts-kollegie

 ❚ Tegn et sejt lyn i panden
 ❚ Kast sokker til husalfen 

Dobby – vil det lykkes at 
befri ham … ? 

 ❚ Prøv kræfter med en 
Harry Potter-skattejagt 
og en Harry Potter-quiz 

 ❚ Se en Harry Potter-udstil-
ling i foyeren og få inspi-
ration til andre magiske 
læseoplevelser!

 
Troldmandsdagen arran-
geres af Sundby Bibliotek 
i samarbejde med Ørestad 
Bibliotek, Solvang Biblio-
tek, Islands Brygge Bibliotek 
samt Bibliotekshuset Rodos-
vej og er støttet af Amager 
Øst Lokaludvalg. 

      Lørdag 22. marts åbner Sundby Bibliotek boguniverset fra Harry 
Potter.  Foto: Marie Lund Boltau
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SUND
      HEDS 

    DAG

6. september 2025
Kl. 11.00 - 14.00

Musiktorvet

KOST  -  MOTION  -  FÆLLESSKAB

Læs mere på 
amageroestlokaludvalg.kk.dk/sundhedsdag-2025

eller scan QR-koden

AF JAN KYRSTING, 
AMA’RØSTEN

Det skulle være årets kolde-
ste dag. Således dog ikke i 
år – vandet var 4 grader! Så 
isvintre, som vinterbadere 
foretrækker, er en saga blot. 
Traditionen tro holder Det 
kolde Gys altid dåb første 
lørdag i februar.

DÅBEN I ÅR
Ved dette års dåb blev 25 
døbt: to som jubel-skjold-
møer, hvilket betyder, at man 
har været medlem i mindst 
25 år, og 23 skrællinger, som 
er ens benævnelse de første 
to år, inden man kan blive 
døbt.

I fuld udklædning blev 
Adam og Eva, Apollinaris-
damerne, Rip, Rap og Rup, 
alle de fire årstider, moti-
onsløberne, sommerfug-
len, vikinger og skjoldmøer, 
Ole Lukøje og nattøjspigen 
døbt ved at gå en tur ned af 
trappen og tage en dukkert 
i det kolde vand, til stor ap-
plaus og begejstring for de 
mange fremmødte, der kig-
gede på. Nu har de døbte 
rettigheden til at kalde sig 
skjoldmøer og vikinger af 
Det kolde Gys.

Bestyrelsen, som også 

mødte op udklædte, havde 
som sædvanlig gjort et stort 
arbejde for, at arrangemen-
tet skulle forløbe festligt 
og på bedste måde, og der 
blev serveret varm æbledrik 
til alle de fremmødte, som 
nød den varme drik i vinter-
kulden. 

FORBEDREDE 
FACILITETER
Vinterbadeforeningen er 
”still going strong”. Mere end 
7000 medlemmer har for-
eningen nu - men heldigvis 
kommer alle ikke på én gang 
- og der er stadig venteli-
ste. Især mange unge synes, 
vinterbadning er sundt – og 
herligt.

Helgoland er blevet flot 
udbygget af foreningen. Der 
er byttet om på kvinde- og 
mande-afdelingen, så der 
er mere plads til kvinderne, 
som udgør langt den stør-
ste medlemsgruppe, og for-
eningen har fået bygget en 
lækker sauna mere hos både 
kvinderne og mændene, 
og ligeledes én ekstra fæl-
lessauna med den flotteste 
havudsigt. Desuden er der 
bygget nye og lækre om-
klædningsrum, så det er en 
fornøjelse at tage en tur i 
bølgerne.

Dåb i Det kolde Gys
Første februar afholdt vinterbadeforeningen på Helgoland, ”Det kolde Gys”, sin 96. dåb

      De udklædte til dåben og bestyrelsen foran den nye fællessauna. Foto: Anders Bentzon

AF JAN KYRSTING, 
AMA’RØSTEN

HuskMitNavns streg, figu-
rer, former og farver ken-
der vi så godt på Amager, 
hvor HuskMitNavn har 
malet sine værker mange 
steder. På Kofoeds Skole 
i Holmbladsgade på ud-
vendige mure og i Kastrup 
Lufthavn, hvor de rejsen-
de er malet på en finurlig 
måde på en lang frise i for-
bindelsespassagen ud til 
flyene.

BLIV OVERRASKET
De finurlige og farvestrå-
lende figurer er også det, 
der kendetegner den store 
og overraskende udstilling. 
HuskMitNavn er rundet af 
tegneseriekunsten, men ud-
over alle de sjove hverdags-
personer og -situationer, 
har HuskMitNavn udsmyk-
ket væggene fra gulv til loft 
i to af lokalerne med kraf-
tige farver og menneskelig-
nende kæmpefigurer, hvori 
billederne er ophængt – en 
totalinstallation. Billederne 

skildrer ofte pudsige situa-
tioner, man kan genkende 
sig selv i, eller karikerede 
personer eller dyr. Hele ti-
den skildret med små visu-
elle sideeffekter og altid i en 
kærlig og aldrig ondskabs-
fuld ånd, som man kan føle 
sig ramt af - og grine af.

SID PÅ EN 
HUSKMITNAVN BÆNK
Der er både kæmpe-skulp-
turer og bemalede bænke, 
malerier og grafiske arbej-
der som træsnit, litografi-
ske stentryk og silketryk, 
så HuskMitNavn kommer 
overraskende vidt omkring. 
Kastrupgårdsamlingen har 
en stor samling af grafiske 
værker, og udvalgte værker 
bliver samtidig udstillet på 
kunstmuseet. Udstillingen, 
der er finansieret af Tårnby 
Kommune, varer helt til 19. 
oktober, og der er gratis 
adgang. Åbningstiderne er 
tirsdag-fredag kl. 13-17 (ons-
dag til kl. 20), lørdag, søn-
dag og helligdage kl. 11-17.

Udstillingen er virkelig 
et besøg værd – også for 
børn, som kan gå på jagt 
i billedernes små historier 
og få en visuel overraskel-
se. Og så er der naturligvis 
mulighed for selv at tegne 
og male, efter man er ble-
vet inspireret – så HuskMit-
Navn.

MED TRYK PÅ 
HuskMitNavn
Kastrupgårdsamlingen på Kastrupvej 399 i Tårnby har 
netop åbnet sine lokaler for en totalinstallation med den 
navnkundige og ”ukendte” billedkunstner HuskMitNavn

      Klaver for to – Billede fra udstillingen Foto: Jan Kyrsting 
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Faste aktiviteter i Kvarterhuset
Kvarterhusets har en række faste, åbne tilbud, som du kan benytte dig af:

Arrangements-
kalender 

Kvarterhuset for 
marts og april 

Du finder mere info her: Kvarterhuset Amagerbro | Kultur og Fritid S (kk.dk) 
Vi huser desuden en række læseklubber med forskellige temaer og en klassisk lytteklub. Du 
kan finde information om disse på Sundby Biblioteks hjemmeside: https://bibliotek.kk.dk/
bibliotek/sundby  
Spørgsmål er velkomne på mail: aa0k@kk.dk og j66l@kk.dk 

Titel Dato Pris/Billet Beskrivelse

Live streamet 
naturvidenska-
beligt foredrag: 
Udforskningen 
af Grønland 
– før og nu

11/3 kl. 19 Gratis Hør om nogle af de viden-
skabelige ekspeditioner, der 
har været med til at forme 
vores forståelse af Grøn-
lands natur og kultur

Barselsoplæg:  
Mad til baby

13/3 kl. 10 Billetpris: 75 kr. 
Køb på www.
billetto.dk

Foredrag for forældre 
om mad til de mindste 
børn på 4-12 måneder

Amar:litt 
præsenterer 
Jens Albinus

13/3 kl. 19 Billetpris: 50 kr. 
Køb på www.
billetto.dk

Skuespiller og forfatter Jens 
Albinus fortæller om bogen 
’Løgneren’ af Martin A. Hansen

Tøjbyttemarked 15/3 Gratis Tøjbyttemarked

Amagerbro Jazz 
præsenterer: 
Kathrine Wind-
feld Sextet

21/3 kl. 19.30 Billetpris: fra 
80 kr. Køb på 
www.billetto.dk

Line-up: Kathrine Windfeld 
(klaver), Johannes Vaht (bas), 
Henrik Holst Hansen (trom-
mer), Thomasz Dabrowski 
(trompet), Marek Konarski 
(tenorsaxofon), Hannes Ben-
nich (alt- og sopransaxofon)

Troldmandsdag 22/3 kl. 
10-14.30

Gratis Vi elsker bøger- festivalen 
inviterer til en sjov og spæn-
dende troldmands-temadag

Live streamet 
naturvidenska-
beligt foredrag: 
Den menings-
fulde hjerne

25/3 kl. 19 Gratis Hør om, hvordan computermo-
dellering af hjerneskanninger, 
hjælper med at afdække, hvil-
ken betydning mange nydel-
ser har for vores livskvalitet

Barselsoplæg: 
babyrytmik med 
Pernille Balle

27/3 kl. 10 Billetpris: 60 kr. 
Køb på www.
billetto.dk

For babyer på 3-9 måne-
der sammen med deres 
mor eller far på barsel

Familiework-
shop: Fælles Frø

3/4 kl. 16-17.30 Gratis Åben workshop for fa-
milier, hvor vi planter frø 
og laver flotte tryk

Spoken Word- 
arrangement

3/4 kl. 19 Gratis En aften med Spoken Word-
performere Sara Hauge 
og Peter Dyreborg, samt 
et yngre talent fra den kø-
benhavnske slam-scene.

Live streamet na-
turvidenskabeligt 
foredrag: På tur i 
Mælkevejen igen-
nem rum og tid

8/4 kl. 19 Gratis Forelæserne tager dig med 
på en tur rundt i vores egen 
galakse, Mælkevejen

Barselsoplæg: 
babymassage og 
maveleje-lege

10/4 kl. 10 Billetpris: 60 kr. 
Køb på www.
billetto.dk

På denne workshop får du 
en masse øvelser, tips og 
ideer til maveleje-lege.

Familiework-
shop: Fælles Frø

10/4 kl. 16-17.30 Gratis Åben workshop for fa-
milier, hvor vi planter frø 
og laver flotte tryk

Amagerbro Jazz 
præsenterer: 
Clothing Club

25/4 kl. 19.30 Billetpris: fra 
80 kr. Køb på 
www.billetto.dk

Line-up: M.S. Lowkey 
(bas), Deepchain (keys), 
Phairo Z (trommer)

Aktivitet Dag/tidspunkt Mere information 
It-café Tirsdag og torsdag kl. 14-16 Kig forbi med små og 

store it-udfordringer 

Lektiehjælp  Mandag, tirsdag, ons-
dag kl. 17-18.30 

De dygtige frivillige hjæl-
per dig med lektierne 

Plastikpose-frit Amager syr 
stofnet af genbrugsstof 

Tirsdag kl. 15-17.30 https://www.facebook.
com/plastikposefritamager 

Strikkeklubben strikker 
og hækler i fællesskab 

Onsdag kl. 14-17 Meld dig ind i gruppen:  
https://www.facebook.com/
groups/462122624544881

Advokathjælp Onsdag kl. 16.30-17.30 For at tale med advokaten, 
skal du møde op på 2. sal 
i Kvarterhuset og trække 
et nummer fra kl. 16  

Barselsformiddagen Torsdag kl. 9-12 Åben legestue. https://
kulturs.kk.dk/det-sker 

Det kreative fællesskab. 
Kreative sysler for alle 

Torsdag kl. 18.30-21 Meld dig ind i gruppen:  
https://www.facebook.com/
groups/359703774237638

Veninde- strikkegruppe. 
Mød en ny veninde

Søndag i lige uger  kl. 13-16 Meld dig ind i gruppen her:  
www.facebook.com/
groups/8402887263120532

Ung med job Mandag kl. 14-16.30 Job-café, hvor alle mel-
lem 13-17 år kan få hjælp 
til at søge et fritids-
job og lave et CV 

Repair-café Amager Hver 3. lørdag kl. 12-15 Åbent tilbud, hvor du 
kan få hjælp og vejled-
ning til at reparere elek-
tronik, tøj med mere  

Broderi til tiden
I Rikke Mia Skovdals kunst blandes et ældgammelt 
håndværk med en række højst nutidige citater og 
statements om generationsforskelle og kunsten at blive 
rigtig voksen

AF MICHAEL KRUSELL, 
KVARTERHUSET

Rikke Mia Skovdal lærte sig 
for nogle år siden at bro-
dere ved hjælp af et brode-
risæt for børn, og nu er den 
35-årige kunstner klar til at 
åbne sin første udstilling i 
Kvarterhuset 4. april. 

Hidtil har hun især brugt 
Instagram til at få sine vær-
ker ud i verden. Hun be-
gyndte at mikse gammel-
dags broderier med udsagn 
og citater som for eksempel 
’Du er fandme så pissedyg-
tig’, ’Så bliv dog voksen!’ og 
’Du minder mig om Hansi 
Hinterseer. Det er derfor jeg 
elsker dig’.

’Jeg synes, det har været 
interessant at tage noget 
så analogt som broderi ind i 
det digitale univers på Insta-
gram. Og nu kommer det så 
tilbage til den fysiske verden 
med den her udstilling. Jeg 
har lavet flere større værker 
til udstillingen, og når man 
ser værkerne i udstillings-
rummet, bliver det nemmere 
at få øje på detaljerne og nu-
ancerne i broderiet i forhold 
til, hvis man ser det på en lil-
lebitte Insta-firkant.’

KUNST MED HUMOR
Humor spiller en vigtig rolle 
i Rikke Mia Skovdals kunst. 
Broderierne udtrykker et 
sjovt og finurligt, men også 

eftertænksomt og satirisk 
univers. ’Der er brug for, at 
alt ikke bare er fornuftigt 
og alvorligt,’ siger hun. ’Når 
jeg lægger mine værker på 
Instagram, giver humoren 
en god energi. Det er en god 
måde at ramme folk på, uan-
set om de bare bliver glade 
eller måske begynder at re-
flektere over de budskaber, 
der er i værkerne.’

På udstillingen i Kvar-
terhuset er der flere gen-
nemgående temaer: Hvor-
når bliver man voksen? Kan 

håndarbejde være kunst? Er 
kunst et arbejde, man kan 
leve af? Samt ikke mindst 
generations-sammenstød 
og andre faldgruber på de 
sociale medier.

Udstillingen ’Så bliv dog 
voksen – Lidt broderi har al-
drig skadet’ kan ses i Kvar-
terhuset (Mellemrummet), 
Jemtelandsgade 3, i perio-
den 4. april - 3. juni. Der er 
fernisering fredag 4. april kl. 
15-18, hvor kunstneren selv 
vil være til stede. 

        Foto: Rikke Mia Skovdal
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Nyt fra Sundkirken og 
Allehelgens Kirke

AF MIK KJERULFF, SUND- 
OG ALLEHELGENS KIRKE

I kirkerne ved Øresund, 
Sundkirken og Allehelgens 
Kirke, har vi meget fokus 
på børn og børnefamilier. 
Det er der flere årsager til. 
Vi lever i en verden, som 
kan opleves som utryg, og 
derfor er det godt, at kirken 
kan byde ind med tro og 
tradition. Og vi repræsente-
rer gerne noget ”gammelt”, 
noget varigt og stabilt. Det 
foregår i smukke rammer, 
men også med hyggeligt 
samvær og tid til ro.

HVORFOR SKAL 
BØRNENE HØRE 
FORTÆLLINGERNE 
FRA BIBELEN? 
Kan man som forældre må-
ske spørge sig selv om. Når 
man nu for eksempel ikke 
tror, at verden blev skabt 
på syv dage, eller at Jesus 
gik på vandet. Er det ikke 
håbløst gammeldags? Jo, 
og det er netop pointen. 
Fortællingerne fra Bibelen 
er ikke naturvidenskabelige 
forklaringer på, hvordan no-
get er sket, og skabelses-
beretningen fra Det Gamle 
Testamente og teorien om 
Big Bang og andre viden-
skabelige forklaringer er 
ikke modsætninger; de taler 
til os fra forskellige sider og 
paradigmer om det samme.

Naturvidenskaben viser 
os, hvordan verden blev 
skabt, og teorierne må lø-
bende revideres. Bibelen 
fortæller os, at der står en 
skabende kraft bag, vi kal-
der Gud, og som vil os og 
elsker os. Kærlighed for 
eksempel er alt for stor og 
kompleks til at sætte ind i en 
naturvidenskabelig ramme. 

Når vi fortæller Bibelhi-
storier for de små, så er det 
ikke for at vildlede dem til 
et forældet verdenssyn. Det 
lille barn kan langt bedre 
rumme en fortælling end 
en naturvidenskabelig for-
klaring, fordi den svarer til 
barnets udvikling.

Fortællingerne virker i 
barnet, uden at vi kommer 
med udlægninger og for-
tolkninger eller vurderer 
dem som rigtige eller for-
kerte. På samme måde som 
eventyr gør. 

Fortællingerne giver en 
fælles grund at stå på i en ka-
otisk verden og skaber sam-
menhængskraft imellem os. I 

kirken leverer vi ikke færdige 
svar, men vi giver rum og 
plads til at vi kan dele vores 
tro og tvivl, og vores forkyn-
delse af kristendommen kan 
måske bedre anskues som 
en fortolkningsnøgle. Vi tror, 
at vores kirker kan bidrage 
med at skabe et fundament 
og en tryghed i tilværelsen, 
som har en varig kvalitet. 
Derfor har vi et bredt tilbud 
til børn og deres voksne:

RYTMIK OG SANG (2 - 5 
ÅR) I ALLEHELGENS 
KIRKE KL. 17 ANDEN 
TIRSDAG I MÅNEDEN. 
Vi tager udgangspunkt i 
børnenes naturlige glæde 
ved musik, når vi synger, 
danser, hopper og tumler 
og bruger vores sanser. Ef-
ter gudstjenesten er der 
hjemmelavet morfarmad i 
salen under kirken. 

BØRNEGUDSTJENESTE 
I SUNDKIRKEN KL. 
18 SIDSTE MANDAG I 
MÅNEDEN. 
Ved gudstjenesten knyttes 
temaer og oplevelser fra 
barnets hverdag sammen 
med historier fra Bibelen, 
som kan give en fælles grund 
at stå på og skabe sammen-
hængskraft mellem os men-
nesker. Efter gudstjenesten 
byder De grønne Pigespej-
dere på aftensmad i salen. 

DRØMMEREJSER FOR 
BØRN I 1.– 5. KLASSE 
KL. 10 I ALLEHELGENS 
KIRKE LØRDAGE 8.3, 
5.4, 17.5 OG 7.6
Giv dit barn (og dig selv) 
en pause i en travl hver-
dag – også for krudtugler! 
Drømmerejser for børn er 
musikalske og sanselige 
meditationer for børn og 
deres voksne, hvor vi kob-
ler helt af fra hverdagens 
mange input. Vi begynder 
hver gang med saftevand, 
kaffe og croissanter til alle. 
Børnene ligger blødt og rart 
på lammeskind og tæpper i 
kirkens smukke rum. For alle 
vores arrangementer for 
børn gælder, at det er gratis, 
og der er ingen tilmelding.

Påsken står for døren. Det 
fejrer vi selvfølgelig også på 
bedste vis. Kom og tag del i 
påskens drama og dets sto-
re eksistentielle spørgsmål. 
Læs mere om vores mange 
andre gudstjenester og ar-
rangementer på kirkerneve-
doresund.dk

Guds navn det står med prikker – og vi 
tror ikke, at det stikker! Tværtimod er 
påskens gækkebreve også en hyggelig 
tradition, som bunder i kristendommen 

Børnegudstjenester 
i Sundkirken

DRØMMEREJSER 
FOR BØRN 
I ALLEHELGENS KIRKE

Gud! det’ for børn

RYTMIK & SANG
 (2 - 5 år)

Hvordan ser fremtiden ud  
i børnenes øjne?
ZeBU inviterer 15 børn til at gå på scenen og fortælle om deres håb, nu og 
for fremtiden, i en premiereforestilling, der blander de unges virkelighed med 
fiktion og personlige fortællinger. For hvordan forholder den nye generation 
sig til håbet – både når den er allermest lys, og når den synes at mørkne 
forude? Dette udmønter sig i en installationsforestilling, der inviterer publikum 
til at gå på opdagelse i børnenes håb fra 15. marts – 5. april 2025

AF MARIA NOR 
AHRENSBERG, ZEBU

Børne- og ungeteatret ZeBU 
fokuserer i denne sæson på 
håb som overordnet tema. 
Dette igennem flere sko-
leforløb hen over efteråret 
2024 samt i den nye egen-
produktion Håbets koloni, 
der får premiere 15. marts 
2025.  

 I efteråret 2024 inviterede 
ZeBU flere 100 børn fra lo-
kale skoler på besøg igen-
nem huskunstnerforløbet 
Håbefulde spor, der har haft 
fokus på, hvordan børn og 
unge ser fremtiden, og hvilke 
spor, de selv ønsker at sætte. 
Dette arbejde står selvstæn-
digt, mens den nye forestil-
ling Håbets koloni bliver pro-
duceret i spændingsfeltet 
mellem virkelighedsteater, 
professionel scenekunst og 
det teaterpædagogiske. 

HÅBEFULDE 
BØRNESTEMMER FÅR 
ØRENLYD 
I Håbets koloni er ZeBU nys-
gerrig på at skabe et rum, 
hvor børn og unge får en 
klar stemme – som dem selv 
– i et forestillingsformat, der 
trækker tråde fra borgersce-
negenren. 

Som medvirkende indgår 
15 børn fra hele Sjælland, der 
skal agere værter, der alle-
rede bebor kolonien. De skal 
ikke spille roller, men arbej-
der i et fiktionslag, hvor de 
er dem selv og kan handle 

ud fra et barn-til-barn-mø-
de, alt imens de guider pub-
likum rundt i installationen. 
Kamma Klint Larsen og Julie 
Margot Storm, der begge 
medvirker, fortæller:

»Det med, at vi bliver en 
del af interaktiv forestilling, 
lød som en fed udfordring – 
og Håbets koloni er en fanta-
stisk titel. Vi synes, det kunne 
være fedt at være en del af, 
både for at blive udfordret 
og for at få fællesskabet i 
fokus.« 

Det kunstneriske hold be-
står desuden af instruktør-
teamet Nanna Bøndergaard 
Butters og Signe Kærup 

Dahl, foruden dramaturg 
Anne Nymark, scenograf 
Dorte Holbek, lys- og video-
konsulent Jeppe Lawaetz.  

»Vi ønsker at udfordre 
os selv kunstnerisk ved at 
lave scenekunst med og for 
børn et sted imellem fiktion 
og virkelighedsteater. Vi vil 
undersøge det clash, der er 
mellem virkelighedslaget og 
fiktionen for at eksperimen-
tere med, hvordan de to lag 
arbejder sammen eller mod 
hinanden – og hvordan fun-
gerer det som teaterinstalla-
tion med børn som spillere?« 
fortæller de to instruktører, 
Nanna Bøndergaard Butters 

og Signe Kærup Dahl.
Forestillingen henvender 

sig til børne- og ungepubli-
kummet i aldersgruppen 10-
13 år og kommer til at spille 
for 30 gæster ad gangen i 
både hverdage og weeken-
der fra 15. marts – 5. april 
2025. Billetter kan købes via 
teaterbilletter.dk.

STØTTEGIVERE
Vi takker for støtten til Ama-
ger Øst Lokaludvalg, Ama-
ger Vest Lokaludvalg, Aage 
og Johanne Louis-Hansens 
Fond samt Velfærds- og 
Forskningsfonden for Pæda-
goger.

      Oplev premiereforestillingen Håbets koloni af ZeBU  Foto: Sonja Lovdal

Cykelpitstop á la Copenhagen Sprint: 
Gør din cykel klar til folkecykelløb!
AF CAROLINE EMMA 
PEDERSEN, MILJØPUNKT 
AMAGER

Sæt kryds i kalenderen fre-
dag 20. juni kl. 15-17, når Mil-

jøpunkt Amager og Kultur-
huset Islands Brygge hylder 
hverdagscyklister og cyke-
lentusiaster ved at invitere til 
Cykelpitstop á la Copenha-
gen Sprint 

Her kan du få et gratis let 
cykeltjek og lækker is til at 
gøre dig klar til folkecykel-
løbet, der løber af stablen 
i weekenden, når World 
Touren kommer til Køben-
havn i form af Copenhagen 
Sprint. Mere information om 
cykel-pitstoppet kommer på 
Miljøpunktets og Kulturhu-
sets platforme løbende, så 
hop ind og følg os.

NY 
CYKELLØBSKLASSIKER 
OG FOLKEFEST
Hvad er Copenhagen Sprint? 
Det er en ny cykelløbs-klas-
siker, der skabes den 21.-22. 
juni 2025, som omfatter et 
eliteløb for både kvinde- og 
herreryttere med startskud 
ved Vikingeskibsmuseet i 
Roskilde og målstreg ved 
Statens Museum for Kunst 
i København, samt en fol-
kefest og cykelfestival med 

masser af aktiviteter for 
børn, voksne og cykelfans.  

Folkecykelløbet er en 
gentagelse af succesen fra 
Tour de France’s start i Kø-
benhavn, hvor der bliver 
mulighed for gratis at cykle 
ruten i København og mær-
ke den helt unikke stemning 
af at cykle midt på vejen i 
Indre By omringet af Kø-
benhavns kulturelle og hi-
storiske seværdigheder på 
land og til vands, helt uden 
motorstøj og andet trafik til 
at overdøve fuglesang og 
de glade stemmer fra folke-
mængden. 

Ved målområdet kommer 
en cykelfestival til at løbe af 
stablen, hvor alle er inviteret 
med, ligesom der også vil 
være hotspots med lokale 
cykelfester langs hele ruten. 
Du kan læse mere om Co-
penhagen Sprint på www.
copenhagensprint.com 

      Folkecykelløbet Copenhagen Sprint kommer til København i juni.
 Foto: Dan Møller
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AF JAN MARTIN SØREN-
SEN PÅ VEGNE AF A/B 
RUDOLPHSHUS, BEBO-
ERREPRÆSENTATIONEN 
SØNDERGAARDEN OG A/B 
MIDDELGRUNDEN 

En udvidelse af de nærlig-
gende kulturinstitutioner 
som Amager Bio, Loftet og 
Børne- og Ungdomstea-
tret ZeBU, kombineret med 
etableringen af en grøn 
plads med træer og bænke, 
ville øge livskvaliteten for de 
godt 1.000 beboere på den 
blot 200 meter lange gade.

ÆNDREDE PLANER
Socialforvaltningens nye 
planer om at rive den ek-
sisterende bygning opført 
1990 ned og opføre et nyt fi-
re-etages byggeri har skabt 
stærk modstand blandt lo-
kalbefolkningen. Planerne 
strider mod den gældende 
lokalplan, der blandt andet 
fastsætter en maksimal be-
byggelses-procent på 110, 
og projektet harmonerer 
ikke med Københavns Kom-
munes egne målsætninger 
om bæredygtighed og hen-
syn til klimavenlig byudvik-
ling samt mindre støj og 
mere tryghed for områdets 
beboere.

Socialforvaltningen har 
udtalt, at grunden blev til-
delt dem af Økonomifor-
valtningen, og at de ikke 
kan realisere deres behov 
inden for den eksisterende 
bygnings rammer. Denne 
udmelding rejser spørgsmål 
om, hvorvidt kommunen har 
foretaget en bæredygtig-
heds-analyse med henblik 

på at bevare den nuværende 
bygning og samtidig vurdere 
andre lokationer for Social-
forvaltningens ønsker. 

STRIDER MOD 
KOMMUNENS EGNE 
PRINCIPPER FOR 
BÆREDYGTIGHED
Københavns Kommunes po-
litik fremhæver transforma-
tion frem for nedrivning som 
et vigtigt redskab til at redu-
cere klimaaftrykket og frem-
me cirkulær økonomi. Ved 
at ignorere denne politik ri-
sikerer kommunen at under-
grave sin egen rolle som en 
foregangsby for bæredyg-
tig byudvikling og efterlade 
borgerne med en følelse af 
afmagt over for beslutnings-
processerne.

Københavns Kommune 
betalte 21,25 millioner kroner 
for Middelgrundsvej 3 i 2018, 
hvoraf 17,5 millioner kroner 
blev allokeret til den eksi-
sterende bygning., Dertil er 

der i budgetaftalen for 2025 
afsat 78,4 millioner kroner til 
gennemførelse af Socialfor-
valtningens planer.

BYG ET ANDET STED
I stedet for at nedrive en 
sund bygning og pådrage 
sig udgifter til lokalplan, 
nedrivning og nybyggeri, 
burde kommunen under-
søge alternativer, såsom at 
købe en egnet grund fra By 
& Havn, som kommunen ejer 
95 % af. For et beløb svaren-
de til de samlede udgifter til 
projektet på Middelgrunds-
vej 3 kunne kommunen etab-
lere det ønskede byggeri på 
en ny placering og samtidig 
leve op til sine bæredygtig-
hedsmål.

Hvis Københavns Kom-
mune ønsker at fastholde sin 
position som en pioner inden 
for bæredygtig byudvikling, 
skal handling følge intentio-
nerne. Middelgrundsvej 3 re-
præsenterer en oplagt mu-

lighed for at demonstrere, 
hvordan transformation af 
eksisterende bygninger kan 
skabe moderne, funktionelle 
rammer uden at belaste kli-
maet eller lokalsamfundet.

Nu er det op til Borger-
repræsentationen at træde 
til og sikre, at kommunens 
handlinger er i overens-
stemmelse med dens egne 
målsætninger. For borger-
nes trivsel, for miljøet og for 
Københavns rolle som en 
klimabevidst storby er det 
nødvendigt, at denne sag 
håndteres med omtanke.

DEBAT

Bæredygtighed, tryghed 
og livskvalitet - en test af 
kommunalpolitik
Da Københavns Kommune i 2018 købte ejendommen på Middelgrundsvej 
3, vakte det håb om et samlingspunkt i gaden, præget af fem-etages 
beboelsesejendomme, parkerede biler og tung trafik 

Amager 
Hospital og 
sundheds- 
reformen
Der er indgået en politisk aftale 
på Christiansborg om en ny 
sundhedsreform, der medfører store 
forandringer, og en større lovsamling 
er på vej for at gennemføre det hele

AF MARIANNE FREDERIK, 
ENHEDSLISTEN, REGION 
HOVEDSTADEN 

Der har været rygter om, at 
Amager Hospital skal ned-
lægges; men det er der over-
hovedet ikke planer om. Det 
er tværtimod meningen at 
udvikle Amager-matriklen 
som udviklings-hospital for 
at sikre sammenhæng for 
det stigende antal borgere, 
der lever med en eller flere 
kroniske sygdomme, samti-
dig med at de mest akutte 
og komplekse forløb samles 
på Hvidovre-matriklen. Det 
ligger fint i tråd med sund-
hedsreformen om at have fo-
kus på behandling i det nære 
og skabe sammenhængende 
forløb. 

Med reformen etableres 
der nye Sundhedsråd. Her 
vil der være repræsentan-
ter fra regionsrådene og 
kommunalbestyrelserne. På 
Amager har vi været vant 
til at høre til optageområde 
Syd, med Hvidovre Hospital 
som det store akuthospital. 
Sådan vil det fortsætte, men 
sundhedsrådene er opdelt 
geografisk. Sundhedsråd 
Hovedstaden omfatter Kø-
benhavn, Frederiksberg og 
Bornholm, mens Sundheds-
råd Syd og Vest omfatter 
kommunerne i Vestegnen 
samt Amager. Derfor vil der 
blandt andet være valgte fra 
København i Sundhedsråd 
Hovedstaden og de samme 
fra København, som obser-
vatører i Sundhedsråd Syd 
og Vest.

Sundhedsrådene skal ud-
arbejde nær-sundhedspla-
ner, der indeholder udvikling 
af hospitaler, lægedækning 
og øvrige praksisområder 
samt sammenhængende for-
løb og mere behandling i det 
nære. Sundhedsrådene skal 
sikre inddragelse af relevan-
te parter, herunder patienter 
og pårørende. I Sundhedsråd 
Hovedstaden kommer der 7 
regionsrådsmedlemmer og 
6 kommunalt valgte (3 fra 
Københavns Kommune, 2 fra 
Frederiksberg og 1 fra Born-
holm). I Sundhedsråd Syd og 
Vest kommer der 10 regio-
nalt valgte og 9 kommunalt 
valgte. Alle de kommunalt 
valgte skal være borgmestre 
eller udvalgsformænd.

Endelig er det sådan, at de 
to regioner Hovedstaden og 
Sjælland skal sammenlæg-
ges til én megastor Region 
Østdanmark, hvor der skal 
vælges 47 regionsrådsmed-
lemmer.

Derfor er det meget vig-
tigt at deltage i sundhedsde-
batten under kommunal- og 
regionsvalget, allerede nu 
og til valget i november.

I hele denne proces har 
Enhedslisten fokus på at be-
kæmpe ulighed og øge de-
mokratiet.

      Middelgrundsvej 3 Foto: Google

ønsker alle 
sine læsere 
en god påske 
og et dejligt 
solskinsmættet 
forår.

        Foto: Alma Mølsted Andersen
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Nej til beton-dige  
langs stranden
Vi var mange, der fik en grim overraskelse, da Sund & Bælt præsenterede 
deres bud på en stormflodssikring af Amagers kystlinje 

AF RASMUS STEENBER-
GER, MEDLEM AF BORGER-
REPRÆSENTATIONEN OG 
BYUDVIKLINGSORDFØRER 
I SF

Der er lagt op til en hård 
beton-barriere langs Ama-
ger Strandvej, som vil blo-
kere adgangen til stranden 
og skabe en grim visuel bar-
riere til vores skønne kyst-
linje. Linjeføringen har Sund 
& Bælt valgt, fordi den er 
billigst. Ikke af hensyn til os 
beboere i Amager Øst bydel, 
som bruger stranden som 
vores nærmeste rekreative 
område.

STORMFLODSSIKRING 
SKAL VÆRE GRØN OG 
REKREATIV
Selvfølgelig skal vi sikre 
Amager mod stigende vand-
stand, som følge af klimafor-
andringer og ekstremt vejr. 
Heldigvis er der et alterna-
tiv: I materialet fra Sund & 
Bælt findes en alternativ 
placering af diget ved at for-
høje strand-øen på Amager 
Strandpark. Det vil give mu-
lighed for en grøn og rekrea-
tiv stormflodssikring, som vi 
kender stranden i dag, og 
noget vi kan nyde og glædes 
ved. Frem for at ærgre os.

Den ydre løsning er dog 

også dyrere, blandt andet 
fordi den kræver en storm-
flods-port ud for Sundby 
Sejl, for at sikre fortsat ad-
gang til havet for sejlerne og 
den øvrige vandsport. Det 
miljø er vigtigt at værne om. 

DYR LØSNING KRÆ-
VER TYDELIGE LOKALE 
STEMMER
Stormflodssikringen bliver 
dyr, uanset hvilken løsning 

der vælges. Pengene bliver 
svære at finde i kommune-
kassen eller hos grundejer-
ne. Derfor er det vigtigt, at 
vi er mange, der siger klart 
og tydeligt, hvilken løsning 
vi vil have. Til både Sund 
& Bælt og til Folketinget. 
For det er Christiansborg, 
der skal finde pengene til 
stormflodssikring, uanset 
om det er en beton-løsning 
eller en naturbaseret løs-

ning.Så når de går i gang 
med at finde pengene, skal 
der findes nok penge til at 
gøre løsningen grøn fra 
start. 

Det kræver, at vi allerede 
nu er mange, der siger klart 
ja til den naturbaserede løs-
ning og nej til beton-diget. 
Det kæmper jeg for fra min 
plads i kommunalbestyrel-
sen i København, og håber 
flere vil være med.

      Rasmus Steenberger er medlem af Borgerrepræsentationen for SF Foto: William Vest-Lillesøe

Amagerbrogade kan blive ensrettet
Kommunalvalget i november kan få stor betydning for Amagerbrogades fremtid

AF THOMAS HOLST 
PADKJÆR, STUDERENDE 
PÅ KØBENHAVNS 
UNIVERSITET

Amagerbrogade kan i frem-
tiden komme til at se helt 
anderledes ud. Den kan blive 
ensrettet, hvis det står til SF’s 
lokale kandidat, Irina Frost, 
der gerne vil starte en de-
bat om, hvordan vi kan ens-
rette Amagerbrogade. Irina 
Frost fortæller om sit forslag 
til Amagerliv.dk og begrun-
der forslaget med, at hun vil 
skabe en grønnere gade, da 
”selv et enkelt vejtræ kan for-
bedre nærmiljøet meget”. 

SF’s forslag møder mod-
stand fra den lokale so-
cialdemokratiske kandidat, 
Kasper Stisen. Han mener, 
forslaget vil få store konse-
kvenser for trafikken, bus-
serne, de lokale butikker og 
hverdagslivet.

RISIKO FOR ØGET 
TRAFIK PÅ SMÅ GADER
Hvis Amagerbrogade bliver 
ensrettet, vil bilisterne finde 
alternative ruter gennem min-
dre veje i området. Det vil i 
hvert fald blive konsekven-
sen af SF’s forslag, hvis man 
spørger Kasper Stisen. Det 
vil betyde mere trafik i de 
små villakvarterer og poten-

tielt længere transporttid for 
både private bilister og den 
offentlige transport.”Det vil 
ikke fjerne bilerne, det vil bare 
skubbe dem ud på sideveje-
ne, hvor der i forvejen ikke er 
meget plads. Det går ud over 
beboerne og skaber farligere 
trafikforhold i områder, der 
ikke er bygget til det," siger 
han. Samtidig vil flere buslin-
jer blive ramt af SF’s forslag, 
hvis forslaget gennemføres. 
Busserne 5C, 250S og 31 kø-
rer i dag ad Amagerbrogade, 
og en ændring vil kræve, at de 
enten omlægges eller tvinges 
til at køre på de små veje.

BEKYMRING FOR 
BUTIKSLIV OG 
PARKERINGSFORHOLD
En ensretning af Amager-
brogade betyder dog ikke 
kun bøvl for trafikanterne, 
mener Kasper Stisen. Man 
skal også tænke på gadens 
butiksliv, lyder det. For man-
ge af gadens forretninger er 
små, lokale butikker, der iføl-
ge Kasper Stisen risikerer at 
miste kunder, hvis det bliver 
mere besværligt at komme 
dertil i bil.

"Vi skal passe på de lokale 
butikker og cafeer, der gør 
Amagerbrogade til noget 
særligt. Hvis det bliver for 
besværligt at parkere tæt på 

dem, vælger kunderne må-
ske andre steder, og det kan 
skade vores lokale handels-
liv," siger han. Parkeringsfor-
holdene i bydelen er allerede 
en udfordring, og Stisen 
frygter, at en ensretning vil 
gøre det endnu sværere at 
finde en parkeringsplads 
for både beboere og besø-
gende.

EN GRØNNERE BY – PÅ 
DEN KLOGE MÅDE
Kasper Stisen er enig med 
Irina Frost i, at byen skal 
være grønnere, men samti-
dig mener han ikke, at vi skal 
gøre det ved at gå i krig mod 
bilisterne. 

"Jeg vil gerne have en 
grønnere Amagerbrogade, 
men vi skal gøre det klogt. 
Vi skal plante flere træer og 
skabe bedre byrum uden 
at skubbe trafikken ud i de 
små gader. Det handler om 
at finde en balance mellem 
grøn omstilling og en by, der 
fungerer for alle – også dem, 
der har brug for en bil i hver-
dagen," siger han.

Debatten om Amagerbro-
gades fremtid fortsætter og 
kan blive et af de spørgsmål, 
der kan få stor betydning for 
alle borgerne her i Amager 
Øst ved kommunalvalget til 
november.

      Kasper Stisen (S) er imod at ensrette Amagerbrogade, da han mener, det vil få store konsekvenser for 
vores lokalområde.  Foto: Noah Thilemann

Amager under vand?

AF KIM MANDIX, RADI-
KALE VENSTRE, SUP-
PLEANT I AMAGER ØST 
LOKALUDVALG

Formålet med mødet var 
formentligt at skabe større 
tryghed blandt os på Ama-
ger ved at præsentere de 
tiltag, der skal beskytte vo-
res hjem i tilfælde af storm-
flod. Men da mødet var slut, 
var det langt fra det indtryk, 
tilhørerne sad tilbage med.

For store dele af Ama-
ger Øst er Amager Strand-
vej den primære barriere 
mod havet. Hvis vandet 
først oversvømmer vejen, 
risikerer de bagvedliggen-
de boliger at blive ramt. På 
mødet blev vi forsikret om, 
at man forventer, at vand-
standen kun vil stige til 10 
cm under Amager Strand-
vejs top. Men 10 cm er ikke 
meget, og opfordringen til 
at skaffe egne sandsække 
gjorde ikke ligefrem situa-
tionen mere betryggende.

Vi har brug for en langt 
bedre plan for beskyttelse 
af Amager Øst mod storm-
flod og stigende havvand. 
Denne plan skal ikke kun 
tage højde for kystlinjen 
mod Øresund, men også 
for risikoen fra havnen og 
Voldgraven.

Bekymringen om kyst-
sikringen i Amager Øst 
skyldes flere faktorer, her-

under klimaforandringer, 
stigende hav-vandstand 
og risikoen for voldsomme 
stormfloder. Området lig-
ger lavt og er særligt udsat 
for oversvømmelser, hvilket 
kan true både boliger, infra-
struktur og naturområder 
som Amager Strandpark.

Derfor skal kystsikring 
have langt større prioritet 
på Københavns Rådhus. Vi 
har brug for en langsigtet 
og fremtidssikret plan, der 
adresserer vores beretti-
gede bekymringer.

Den kystsikring, vi skal 
have, skal ikke blot be-
skytte mod vandmasser-
ne, den skal også være en 
integreret del af bydelen. 
Vi har brug for en naturba-
seret og rekreativ løsning 
langs Amager Strand, der 
både sikrer os mod frem-
tidige oversvømmelser og 
bevarer borgernes adgang 
til havet. Den rette løsning 
kan samtidig skabe nye 
muligheder for rekreation 
og biodiversitet.

Interesserede kan i øv-
rigt se visualiseringer af en 
hav-vandsstignings-effekt 
her:

https://kamp.klimatil-
pasning.dk/frahavet/

Ved borgermødet 28. januar på 
Filipskolen informerede Københavns 
Kommune om beredskabsplanen for 
stormflod i Amager Øst
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A community approach 
to fashion

ORIGINAL ARTICLE 
BY SOFIE JACOBI, 
LOW IMPACT POSSE. 
TRANSLATED AND 
EDITED BY NICOLE 
SCHMITT.

REFRESH YOUR 
WARDROBE THE 
GREEN WAY
Copenhageners love thrift-
ing, and neighborhoods 
like Nørrebro and Amager 
have become hotspots 
for second-hand fash-
ion. Alongside this trend, 
clothing swap markets - 
where everything is free 
- are gaining popularity. 
Last summer and fall, Low 
Impact Posse hosted swap 
events at Kvarterhuset to 
great enthusiasm. Locals 
kept asking: “When’s the 
next one?”- and now, it’s 
happening!

MORE THAN JUST A 
MARKET
Each event is designed to 
be cozy and community-
driven - last year featured 
warm rum toddies and 

lounge areas where peo-
ple could relax and chat. 
The atmosphere feels 
more like a pyjama party 
than a flea market. As Low 
Impact Posse puts it: “We 
create spaces that don’t 
revolve around money, so-
cietal norms, or consump-
tion.” 

HOW IT WORKS
At Low Impact Posse 
swaps, there’s no weighing 
of clothes or 1:1 exchanges. 
Instead, the focus is on 
what people need. You’re 
welcome to take clothes 
without giving anything in 
return - or donate a whole 
bag and leave empty-
handed. The aim is to chal-
lenge consumer habits 
and ask: ”Do I really need 
more?” Excess clothing 
will be donated to Kofoed 
Skole’s thrift store, sup-
porting those in need.

Upcoming swap dates 
– mark your calendar!
March 15, June 21, October 
25, December 6

In 2025, Kvarterhuset and Low 
Impact Posse are bringing back 
their popular clothing swap events 
in Glassalen, starting this week!

Swap, don’t shop: 
sustainable fashion at 
Kvarterhuset

More biodiversity in Amager
Greener streets: a 
new urban oasis for 
Frankrigsgade
A new public space is coming to Amager Øst! Residents and the Local Committee 
get the opportunity to shape a new green space by the swimming hall

ORIGINAL ARTICLE 
BY ALMA MØLSTED 
ANDERSEN, AMAGER 
ØST LOCAL COMMITTEE 
SECRETARIAT. 
TRANSLATED AND EDITED 
BY NICOLE SCHMITT.

FROM ASPHALT TO 
URBAN GREENERY
Currently dominated by as-
phalt and bicycle parking, the 
space will soon feature more 
greenery and inviting social 
areas. The City of Copenha-
gen’s Technical and Environ-
mental Administration has 
allocated funds to transform 
the area in front of Frank-
rigsgade Swimming Hall into 
a green, recreational space. 
Existing trees will be pre-
served, with the potential for 
additional plantings depend-
ing on the final design. 

SHAPING THE FUTURE 
TOGETHER
The Amager Øst Local Com-
mittee played a key role in 
securing funding for the pro-
ject, and local residents will 
have the opportunity to con-
tribute ideas during an initial 
concept phase. The Techni-
cal and Environmental Com-
mittee will then review the 

final proposal, with comple-
tion expected by June 2027.

COORDINATION WITH 
THE SWIMMING HALL 
RENOVATION
The project will be synchro-
nized with the planned ren-

ovation of Frankrigsgade 
Swimming Hall, scheduled 
for 2028–2029. However, 
the new green space will be 
completed beforehand. With 
a total budget of 9 million 
DKK, additional funds are 
also set aside for mainte-

nance and upkeep.
Both the Local Commit-

tee and Technical and En-
vironmental Administration 
hope this transformation will 
create a more inviting and 
sustainable urban space for 
residents and visitors alike.

Go wild, Amager! Help 
boost urban biodiversity
On April 3, 2025, 
the new platform 
www.vildtnok.nu 
goes live, inspiring 
Copenhageners to 
transform gardens, 
balconies, and pub-
lic spaces into wild 
habitats

ORIGINAL ARTICLE BY 
CAROLINE PEDERSEN, 
MILJØPUNKT AMAGER. 
TRANSLATED AND EDITED 
BY NICOLE SCHMITT.

Join the free launch work-
shop on April 3 at Amager 
Centret for balcony gar-
dening tips, an introduction 
to the platform, and a free 
packet of wildflower seeds!

SMALL ACTIONS,  
BIG IMPACT
The “Vildt nok, København!” 
project, born from the 2024 
Local Climate Summit for 

Amager, empowers indi-
viduals and organizations 
to support biodiversity in 
everyday spaces. The web-
site provides you with prac-
tical guides and real-world 
urban greening tips. You 
can learn how to wild pub-
lic and corporate areas and 
register your green space 
thereby contributing to a 
biodiversity map of Copen-
hagen.

WHY DOES 
BIODIVERSITY MATTER?
Biodiversity supports clean 
air, water, and soil, but one-
quarter of all species face 
extinction, including 1,900 
in Denmark. According to 
Professor Katherine Richard-
son, a leading climate and 
biodiversity expert heading 
the Sustainability Science 
Center at the University 
of Copenhagen, biodiver-
sity loss is as serious as cli-

mate change. As she puts it: 
“What makes Earth unique 
among the planets we know 
is LIFE. Since life itself regu-
lates our planet’s energy bal-
ance, the biodiversity crisis 
is at least as critical as the 
climate crisis.”

JOIN THE LAUNCH 
EVENT!
What? Balcony gardening 
workshop + free wildflower 
seeds
When? April 3, 15:00–17:00
Where? Amager Centret

        Foto: Lea Overgaard

      God stemning “Sweater Weather Clothes Swap” i 
Kvarterhuset, september 2024 Foto: Sofie Jacobi

      Gaden foran Frankrigsgade Svømmehal bliver grønt byrum. Foto: Amager Øst Lokaludvalg
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ADRESSEBOGEN

AKTIVCENTRET SLØJFEN
Aktivcenter for pensionister
Øresundsvej 69 - 32 97 25 10 Åbent 
dagligt 9-16 sloejfen6@gmail.com 
www.sloejfen-amager.dk 

AMAGERPLANEN
Den boligsociale helhedsplan
Amagerfælledvej 73
50 92 51 00
amagerplanen@kab-bolig.dk
www.amagerplanen.dk

AMAGER KULTURPUNKT
Øresundsvej 6 - 32 86 08 80  
info@amager-kulturpunkt.dk  
amager-kulturpunkt.kk.dk  
amagerbio.dk beta2300.dk

AMAGER REVYEN
93 80 38 63  
info@amagerrevyen.dk  
www.amagerrevyen.dk  
(Amager Revyen spiller i Teater Play 
hvert forår)

AMAGER UNGERÅDGIVNING
Lyongade 25 - 32 96 07 96 (9-18) 
ungeraadgivning-amager@sof.kk.dk

AMAGER ØST LOKALUDVALG
Kvarterhuset, Jemtelandsgade 3, 4. 
Udvalgssekretær:  
Frida Jans: 28 11 94 54 aoelu@kk.dk 
www.aoelu.kk.dk 

BIBLIOTEKSHUSET 
Rodosvej 4 - 33 66 30 00
Selvbetjent åbningstid: 8-20 Betjent 
åbningstid: ma.-to. 14-17,  
fr. og lø. 10-14 
bibliotek@kff.kk.dk  
www.bibliotek.kk.dk

BØRNEKULTURHUS AMA’R
Aktiviteter for børn fra 0-16 år. 
Øresundsvej 8 B - 32 84 32 11 
boernekulturhus-amar@ amager-
kulturpunkt.dk 
www.børnekulturhus-amar.dk 

DET MARITIME UNDGOMSHUS
Erik Hauerberg, daglig leder  
Amager Strandvej 13 – 27 59 77 27 
erhaue@detmaritimeungdomshus.
kk.dk http://fc-amagerstrand.
kbhbarn.kk.dk/

ERINDRINGSVÆRKSTEDETS BUTIK
Østrigsgade 50
ti. 10-12

IT-CAFÉ I KVARTERHUSET
Jemtelandsgade 3, 2.
Ti. og to. 14-16 
Erfarne hjælpere er klar til at 
hjælpe dig med IT-problemer, 
jobansøgninger, sproglige 
udfordringer, breve fra det off. mv. 
Medbring evt. din PC, tablet eller 
smartphone.

FAMILIERÅDGIVNINGEN AMAGER
Holmbladsgade 10, 1. - 33 17 23 
14 Gratis anonym rådgivning til 
forældre på Amager. Socialrådgivere, 
familiekonsulenter, sundhedsplejerske 
og psykologer tilbyder samtaler. 

FRIVILLIGCENTER AMAGER
Sundholmsvej 8 - 61 26 55 49 ti. – to. 
10-15 info@frivilligcenteramager.dk 
www.frivilligcenteramager.dk

KOFOEDS SKOLE
Holmbladsgade 120 - 32 68 02 00 
ma. - to. 7.30-16, fr. 7.30-14 Hjælp til 
selvhjælp til mennesker med sociale 
problemer. ks@kofoedsskole.dk 
www.kofoedsskole.dk 

KVARTERHUSET
Jemtelandsgade 3 - 82 32 55 32 
Lokale-booking og diverse: mail@
kvarterhuset.dk Kultur: rosa.sofie.
hall@kk.dk Café: cafevluan@hotmail.
com www.kvarterhuset.dk

KØBENHAVNS BORGERSERVICE,  
SUNDBY
Kvarterhuset, Jemtelandsgade 3, 
st. Få ordnet dine ærinder med 
kommunen.
ma.-on. 10-16; to. 10-18; fr. 10-15 
borgerservice@kk.dk www.kk.dk/
borgerservice Selvbetjening via 
nettet: www.kk.dk/selvbetjening

LEKTIEHJÆLP i KVARTERHUSET
Jemtelandsgade 3, 2. 
ma.-on. 17-18.30 Trænger du til en 
hjælpende hånd med opgaverne, er 
der god hjælp at hente: Dygtige og 
engagerede lektiehjælpere er klar til 
at løse opgaver sammen med dig.

LIV I SUNDBY
www.livisundby.dk/
liv-i-sundby.dk/wordpress

MILJØPUNKT AMAGER
Jemtelandsgade 3, 4. - 82 32 58 
10 dorte@miljopunkt-amager.dk 
www.miljopunkt-amager.dk www.
facebook.com/ miljopunkt.amager

N.A.B.O. CENTER AMAGER
Et socialt tilbud til dig, som er psykisk 
sårbar Portugalsgade 10-12 – 30 
36 80 70 Ma.og on.10-20; ti.10-16 
(Madklub 16-20); to.- fr.10-16; lø. 
lukket; sø. 11-16. www.nabocenter.dk 
amager@nabocenter.dk

N.A.B.O. Satellitten
Et tilbud til dig, der er psykisk sårbar 
og savner social kontakt. Vi tilbyder 
hjælp til at bryde med ensomhed og 
isolation. Ma.-fr. 10-16. Lø.-sø.: lukket.
21 15 05 41 www.nabocenter.dk/n-a-
b-o-satellitten satellit@nabocenter.dk

Naturcenter Amager Strand
Øresundsstien 7
Åben hver dag året rundt.
Weekender, helligdage og ferier åben 
for familier 10 – 15
På skoledage åben for skoler og 
institutioner. 
Aftenarrangementer og øvrig info: 
www.naturcenteramagerstrand.kk.dk
https://www.facebook.com/
NaturcenterAmagerStrand

PEDER LYKKE CENTRET
Peder Lykkes Vej 63-65 – 32 34 43 87
Aktivitetscenter og daghøjskole
plc@suf.kk.dk
www.pederlykkecentret.dk

PRISMEN
Holmbladsgade 71 - 82 32 55 40
Telefontid: ti, on, to 12-14 
Åbningstider: 
ma-to 8-23; fr, lø 8-22, sø 9-22 info@
prismen.dk 
www.prismen.dk

RUSMIDDELBEHANDLING
SPANIENSGADE 25 – 33 17 86 00
Tilbyder: alkoholbehandling, 
stofbehandling, familieorienteret 
rusmiddelbehandling, råd og vejl. til 
håndtering af sociale problemer og 
psykisk sårbarhed 
Åbnings- og telefontider:
ma-fr 8-12, ma. og to. tillige 15-18
www.rusmiddelbehandling.kk.dk/
om-os/rusmiddelbehandling-
spaniensgade

RUSMIDDELBEHANDLING 
PRAGS BOULEVARD 
55 – 33 17 84 70
Tilbyder: substitutionsbehandlinbg, 
hjælp til håndtering af sociale 
problemer og psykiske 
udfordringer, familieorienteret 
rusmiddelbehandling
Åbningstider: ma, ti, to, fr 9-12.30
to. tillige 16-18
www.rusmiddelbehandling.kk.dk/
pragsboulevard

SENIOR-IT AMAGER
Foreningshuset, Sundholmsvej 8 
Undervisning: on. 10-12 & 14-16 IT-
support her og nu: to. 10-12 og 13-15 
info@senioritamager.dk  
www.senioritamager.dk

SUNDBY BIBLIOTEK
Jemtelandsgade 3 - 33 66 30 00 
Selvbetjent åbningstid: 8-20 Betjent 
åbningstid: ma.-to. 14-17  
fr. og lø. 10-14  
bibliotek@kff.kk.dk  
www.bibliotek.kk.dk

SUNDBY LOKALHISTORISKE ARKIV
Øresundsvej 6, 2.
on. 15-17 (febr-april, sept-nov)

SUNDBY LOKALHISTORISKE 
FORENING
Amager Kulturpunkt Øresundsvej 
6, 3. info@sundbylokalhistorie.dk 
sundbylokalhistorie.dk

TEATER PLAY
Strandlodsvej 7, st. tv. 
21 84 57 73  
kontakt@teaterplay.dk  
www.teaterplay.dk

TEATER ZeBU
Øresundsvej 4 - 71 99 88 77  
www.zebu.nu

VÆRESTEDET DRYS IND
Englandsvej 2 - 32 95 00 04 
Åbningstider: Mandag kl. 18 – 21 
Tirsdag, torsdag, fredag, lørdag og 
søndag kl. 12 – 15 
Onsdage – se hjemmesiden
drys.ind@mail.tele.dk  
www.drysind.dk

VÆRKSTEDSHUSET 
Hannovergade 10
Atelier, finmekanisk værksted, 
modeljernbane, tekstilværksted, træ- 
og metal-grov-værksted mm  
post@v-hus.dk www.v-hus.dk

ÆLDRE SAGEN AMAGER2300
Holmbladsgade 73 - 35 13 70 37
Ekspeditionstid: ma-to 10-12 
(lukket juni, juli, december)
IT-café åben ma 10-12  
(undtagen helligdage)  
amager2300@aeldresagen-post.dk 
www.æs.dk/amager2300  
https://www.facebook.com/
amager2300.aes

RETTELSER til 
ADRESSEBOGEN: 

Tlf.: 28 11 94 54
Mail:  

aoelu@kk.dk

KALENDER

KONCERTER 
OG ANDRE 
ARRANGEMENTER:
Amager Bio 
www.amagerbio.dk  

Amagerbro Jazz  
www.amagerbrojazz.dk 

Beta  
www.beta2300.dk  

Bibliotekshuset 
www.bibliotek.kk.dk/bibliotek/ 
bibliotekshuset/arrangementer 

Børnekulturhus Ama’r  
www.børnekulturhus-amar.dk 

Børne- og Ungdomsteater ZeBU  
www.zebu.nu 

Kvarterhuset  
www.kvarterhuset.kk.dk/indhold/det-sker 
(Se også oversigt inde i bladet) 

Liv i Sundby 
www.livisundby.dk/liv-i-sundby.dk/wordpress 

Prismen  
www.prismen.kk.dk/indhold/aktiviter 

Teater Play 
www.teaterplay.dk

AF AMAGER ØST 
LOKALUDVALGS 
SEKRETARIAT

Amager Øst Lokaludvalg 
har siden sidste nummer 
af Ama’røsten støttet føl-
gende aktiviteter gennem 
Bydelspuljen:

 ❚ Dansk Handicapfor-
bund København, 
Vandskabninger: 
50.000 kr.

 ❚ Jakob Kragh, Forfat-
terspirernes Skriveklub: 
5.000 kr.

 ❚ Fabrikken for Kunst 
og Design, åbent hus i 
2025: 20.000 kr.

 ❚ Low Impact Posse x 
Kvarterhusets tøjbytte-
dage: 7.000 kr.

 ❚ Kontraster mødes: 
20.550 kr.

 ❚ Sommer i baggården 
2025: 10.000 kr.

 ❚ Amar:litt, forår 2025: 
25.000 kr.

 ❚ Amager Judo Skole, 
støtte til frivillige ved 
Copenhagen Open: 
26.000 kr.

 ❚ Sundby Bibliotek, Vi 
elsker bøger – trold-
mandsdag: 15.000 kr.

 ❚ Naturcenter Amager 
Strands 10-års fødsels-
dag: 31.000 kr.

 ❚ Dyvekeskolen, kor-
workshop: 6.000 kr.

 ❚ Dansk Råstof, Amager-
flyverne: 52.500 kr.

 ❚ Klang, BørneKlang 
2025: 25.000 kr.

 ❚ Sundby Sejlforening, 
skitseplan: 25.000 kr.

 ❚ ASSMR Vol II: 5.000 kr.

Det har vi støttet 
siden sidst
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Jørgen Carlslund fra 
ZeBU takker af 

AF RANDI SØRENSEN, 
AMAGER ØST 
LOKALUDVALG

Som beskrevet i sidste 
nummer af Ama ŕøsten 
har Jørgen Carlslund be-
sluttet at lade sig pensio-
nere fra Teater ZeBU, et 
teater  han startede for 
15 års siden sammen med 
Marc van der Velden, der 
gik på pension for nogle 
år tiden. De har sammen 
skabt et unikt børne- og 
ungeteater på Amager af 
høj kvalitet til glæde og 
gavn for store som små i 
hele byen.

Fredag 10. januar blev 
dagen for afskeds-re-
ceptionen, hvor Amager 
Øst Lokaludvalg sammen 
med en fyldt teatersal 
kunne sige farvel og stor 
tak til Jørgen Carlslund 
og samtidig hilse på den 
nye teaterleder Betina 
Grove. Vi glæder os til 
samarbejdet, og er stolte 
af at have et så fantastisk 
kulturtilbud i vores by-
del. På ZeBUs hjemme-
side www.zebu.nu kan du 
se programmet og læse 
mere om ZeBU og deres 
forestillinger. Det er ab-
solut et besøg værd.

Tak til Ole Pedersen 
for mange års indsats i 
lokaludvalget
Ole Pedersen har valgt at stoppe i lokaludvalget. Vi vil gerne sige tak for en 
meget stor indsats i Amager Øst Lokaludvalg

AF SUSANNE MØLLER, 
FORPERSON I AMAGER 
ØST LOKALUDVALG

MED FRA 
LOKALUDVALGENES 
BEGYNDELSE
Ole har lagt mange kræfter i 
det frivillige arbejde, og han 
har været med lige siden lo-
kaludvalgenes begyndelse i 
2007. Hele tre perioder har 
han været valgt af lokalud-
valget som formand. Op-
stillet for håndboldklubben 
Amager SK (SportsKlub) har 
Ole altid kæmpet for børns, 
unges og idrættens interes-
ser, og derfor naturligt væ-
ret med i arbejdsgruppen 
BIFUK (Børn, Idræt, Fritid, 
Unge og Kultur). Han har del-
taget særdeles aktivt, hvilket 
også har givet resultater for 
borgerne lokalt. Således har 
han ihærdigt arbejdet for at 
få udbygget idræts-facilite-
terne i Sundbyøsterhallen, 
hvilket resulterede i udbyg-
ningen med Sundbyøsterhal 
2 (tegnet af Dorthe Man-
drup) i bygningen på hjør-
net af Amagerbrogade og 
Parmagade.  Også renove-
ringen af Sundbyøster Plads 
ved siden af har Ole haft lod 
og del i gennem sit arbejde 
i styregruppen i Område-
fornyelsen Sundby. Bedre 
forhold for og udviklingen af 

Kløvermarkens Idrætsanlæg 
har også gennem årene væ-
ret i fokus for Oles arbejde 
med at forbedre forholdene 
for idrætten i Amager Øst, et 
arbejde der stadig pågår.

FRA HOLMBLADET TIL 
AMA’RØSTEN
Det er svært at nævne alt 
det, Ole har deltaget i og 

bidraget med, men det er 
vigtigt at nævne, at han var 
med til at føre Holmbladet 
videre efter Kvarterløft i 
Holmbladsgade ved at redi-
gere bladet og stifte Holm-
bladsforeningen, der gav 
økonomisk grundlag for vi-
dereførelsen, inden Amager 
Øst Lokaludvalg valgte at 
fortsætte udgivelsen af den 

lokale kvartals-avis Ama’rø-
sten. Og som skrivende og 
opsøgende redaktør gen-
nem alle årene er det lykke-
des at få en lokal nyheds- og 
informationskanal, som er 
beundringsværdig både her 
og i andre bydele, og på det 
høje niveau, den har i dag. 

Der skal lyde en stor tak 
for indsatsen gennem årene.

Mindeord om  
Henning Sørensen
Henning Sørensen, tidligere skoleinspektør på Sønderbro Skole (nu: Skolen på 
Amagerbro) fra 1992-2010 er død af kræft. Henning blev 74 år

AF JAN KYRSTING, 
TIDLIGERE LÆRER PÅ 
SØNDERBRO SKOLE

Henning har sat sine tydelige 
spor på Sønderbro Skole i 
sin lange ansættelse som le-
der og var medvirkende til at 
skabe et godt arbejdsmiljø 
på skolen. Én af indsatserne 
var under Kvarterløft i Holm-
bladsgade, hvor Henning i 
en periode var med i styre-
gruppen og var initiativta-
ger til, at kvarterets skoler 
fik et løft, idet de tre skoler, 
Østrigsgades Skole, Sund-
park Skole (nu sammenlagt 
til Lergravsparkens Skole) 
og Sønderbro Skole fik mid-
ler til et integrationsprojekt, 
H.I.P., Holmbladsgades In-
tegrations Projekt, med ind-
satser for de tosprogede 
familier og elever, således 
hjemmebesøg, oprettelsen 
af Etnisk Råd, kulturfester, 
idrætsaktiviteter for unge og 
Ungerådet med mange posi-

tive effekter.
Det sociale arbejde, 

tværsocialt samarbejde og 
indsatserne for de socialt 
dårligt stillede familier og 
elever, og integrationsar-
bejdet var Hennings mær-
kesager. Henning Sørensen 

var også med-initiativtager 
til den musisk-kreative pro-
filskole, der var en stor suc-
ces for eleverne med skolens 
prioritering af billedkunst, 
teater og musik og med år-
lige populære og velbesøgte 
musicals.  

Henning begyndte som 
lærer i Københavns Kom-
mune på Dyvekeskolen, hvor 
han mødte sin kone, Bente, 
som han sammen med en 
gruppe lærere oprettede Ef-
terskolen Faxehus. Henning 
kom tilbage til København 
og blev lærer på Peder Lykke 
Skolen, hvor han var med til 
at oprette det sociale støt-
teprojekt ”Vendepunktet” i 
Urbanplanen med Dyveke-
skolen, Højdevangsskolen, 
Peder Lykke Skolen og so-
cialcentret; en succesfuld 
social indsats.

Som pensionist deltog 
Henning i Sønderbro Skoles 
pensionistgruppe, som han 
også nåede at deltage sam-
men med til skolens 50-års 
jubilæum 1. november sidste 
år, som det var meget magt-
påliggende for Henning at 
deltage i.

Vores tanker går til hans 
kone og to sønner.

Æret være hans minde.

Deadline til Ama’røsten nr. 126 er:  
Tirsdag den 13. maj 2025 kl. 12.00.  
Nr. 126 udkommer onsdag den 11. juni.
 

Deadline


